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Spoštovane župljanke in župljani župnije Zavrč!
Po dnevih poletja in jeseni, ko so bili naši dnevi polni dela in skrbi, so prišli dnevi, ki 

pomenijo vsaj nekaj umirjenosti. Dolgi zimski večeri in noči nam prinašajo ogromno 
priložnosti ne le za to, da se vsaj malo spočijemo, pač pa tudi za to, da človek po vsej 
naglici vsaj malo zaustavi svoj korak, uredi svoje misli ter spet najde pravo orientacijo 
in smer svojega življenja. To ne pomeni, da v zimskih dneh ni dela. Delo se najde, kdor 
ga le hoče videti. Prav pa je, da si znamo najti nekaj časa tudi zase. Tudi vsi ti mrzlični 
nakupi pred prazniki naj ne bi porušili našega notranjega ravnovesja in odvzeli človeku 
želje po vsaj malo umirjenosti.

Neki starejši človek je pisal svoji hčerki takole:

Moj ljubi otrok!

Vem, da nimate radi, da vam mi stari kaj svetujemo za življenje. Toda jaz preprosto moram 
tebi, maja hčerka, napisati pismo.

Spet se moraš naučiti prav razumeti adventni čas. Lansko leto je bilo strašno: samo hitenje ... otroke si dala 
v varstvo. Za moŽM nisi imela časa, ko se je vrnil z dela in sije sam grel večerjo. Otroke na hitro in brez prave 
pozornosti in ljubezni pošlješ v posteljo. Neprestano kriči radio ali pa je prižgan televizor. Se ob nedeljah si 
delala in pripravljala številne darilne pakete. Nikoli ni bilo niti malo miru. Svečko ste prižgali samo enkrat 
in še takrat ni prav zagorela, si jo že ugasnila. Na božični večer si hitela okrog in raznašala darila. Če pomis
lim, se sploh niste utegnili pripraviti na praznik. Niti enkrat niste vzeli v roke Svetega pisma, tudi nobene 
pesmi niste skupaj zapeli. Molitev je imel za vas samo župnik preko TV. Takole razmišljam: »Na zunaj imate 
vse — v notranjosti pa prav ničesar.«

S tem mojim pismom bi rad dosegel, da nekatere stvari zopet postavite v središče svojega življenja: brez 
tišine ne boste prišli k sebi, tudi Bog bo daleč od vas. Ne garajte toliko! Ne puščajte otrok toliko samih, 
prehitro se vam bodo izgubili. Kaj imaš od tega, da imaš polno nepotrebne navlake v hiši? Morda ne 
razumeš — ali pa si misliš, da sem iz prejšnjega tisočletja. Vendar, človek se mora odločiti med srečo in 
njenim bleskom.

Vsem vam želim blagoslovljen božič in srečno novo leto 2011!

Vaš župnik Jože Pasičnjek

Veliko sreče in lepih sanj, 
naj vam prinese božični dan.

In novo leto naj zaživi, 
radosti polno, brez solz in skrbi.

4**
Občina Zavrč

Zupan
Miran Vuk

Dober den je glasilo občine Zavrč, ki glasilo tudi izdaja. Uredništvo: Tatjana Mohorko, Peter Vesenjak, Danica Bratuša in Lidija 
Domjan. Fotografije: T. Mohorko, R. Škrjanec in arhiv dmštev. Oblikovanje in priprava za tisk: Vejica, Rado Škrjanec s. p. 

Tisk: Grafis Rače. Naslov uredništva: Občina Zavrč, Zavrč 11, 2283 Zavrč. Telefon: 02 762-01-50, 761-18-01. Glasilo občine Zavrč, 
Dober den je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi Ministrstvo za kulturo, pod zaporedno številko 1613. Natisnjeno: 600

izvodov, ki jih prejmejo gospodinjstva v občini brezplačno.
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S sej završkega občinskega svetaBosiljeva in Lorbek 
- podžupana

1 v • ''7 vobčine Zavre
Marta Bosilj je bila s sklepom župana 

Mirana Vuka že drugi mandat ime
novana za podžupanjo občine Zavrč, 
posebej pa naj bi pokrivala področje 
družbenih dejavnosti.

Novi podžupan občine Zavrč s skle
pom župana Mirana Vuka pa je tudi 
svetnik Janko Lorbek, oba z Bosiljevo 
pa prihajata iz vrst SLS.

Foto: Rado Škrjanec

Novoizvoljeni občinski svet v Zavrču 
se je od konstitutivne seje, na kateri so 
soglasno potrdili mandate novoizvo
ljenemu občinskemu svetu in županu 
Miranu Vuku, na rednih sejah sestal 
dvakrat. Na 2. redni seji, ki je bila 2. 
decembra, so sprejeli rebalans proraču
na občine za leto 2010, ki je bil potre
ben zaradi prerazporeditve finančnih 
sredstev na posameznih proračunskih 
postavkah.

Na drugi seji so obravnavali tudi pred
log proračuna za leto 2011, predstavila 
ga je računovodkinja Darinka Ivančič, 
novi proračun pa so do naslednje seje, 
15. decembra, uskladili in ga tudi z 
nekaj »popravki« soglasno potrdili. 
Tako bo občina Zavrč v prihodnjem 
letu 2011 v proračunu razpolagala 
s prihodki v višini 3.892.543 evrov, 
skupni odhodki pa naj bi bili nekoli
ki višji, in sicer 4.187.783 evrov, za ta 
finančni primanjkljaj pa se bo občina 
morala tudi zadolžiti. Sicer pa naj bi 
največ proračunskih sredstev v prihod
njem letu namenili nekaterim večjim, 
že načrtovanim investicijam — dokon
čanju fekalne kanalizacije v delu naselij 
Goričak in Hrastovec, v načrtu so celo

vite ureditve vaških jeder z izgradnjo 
pločnikov in javne razsvetljave, nove 
naložbe pa se obetajo tudi v cestni 
infrastrukturi. Župan Miran Vuk pa je 
občinski svet na tretji seji seznanil tudi 
o prizadevanjih občine za povečanje 
kapacitet v vrtcu, ob tem pa pojasnil, 
da v občini že iščejo najugodnejše rešit
ve. Občina Zavrč pa naj bi po besedah 
župana ob vrtcu poskrbela še za izgrad-

Foto: Martin Ozmec

njo zdravstvenega doma, kar bi bilo za 
občane Zavrča in okolice izjemnega 
pomena in dragocena pridobitev. Več 
podrobnostih o sejah novoizvoljenega 
občinskega sveta v Zavrču pa v prihod
nji številki Dober dena.

TM

NOVI OBČINSKI SVET V 
ZAVRČU V OBDOBJU 2010- 
2014
Dušan Rojko (SDS), Dušan Bratu

ša (SLS), Franc Kelc (SLS), Slavko 
Pravdič (N.Si), Janko Lorbek (SLS), 
Marta Bosilj (SLS), Robert Vuzem 
(SLS)

Svetniki občine Zavrč z županom Miranom Vukom so nov mandat začeli v novi sejni sobi, v 
novi občinski zgradbi v Goričaku. Na drugi redni seji, ki je bila 2. decembra, pa so se "opre
mili" z novimi prenosnimi računalniki, s pomočjo katerih bo delo prav gotovo bolj enostavno, 
lažje in seveda sodobno.
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Kronika občine Zavrč 2010
Najprej bi se želel zahvaliti našim 

občankam in občanom, ki so mi na 
zadnjih lokalnih volitvah še v četrto 
zaupali vodenje občine Zavrč. To zau
panje mi daje voljo za prihodnje delo, 
predvsem pa je to potrditev, da sku
paj z občinskim svetom delam dobro 
in prave stvari. Hkrati je to zame tudi 
neka obveza in dolžnost, da poskušamo 
v prihodnosti vsi skupaj delati še boljše 
in še več za dobrobit vseh nas Zavrča- 
nov.

re. V novo občinsko zgradbo smo se 
preselili tik pred občinskim praznikom, 
skupaj z nami pa se je preselil tudi Kra
jevni urad Zavrč. Vrednost investicije, 
od idejne zasnove do pridobitve upo
rabnega dovoljenja, je znašala okrog 
300.000,00 evrov. Prepričan sem, da 
smo se s preselitvijo v center občine 
še bolj približali našim občanom in da 
so jim sedaj veliko lažje dostopne naše 
usluge in storitve.
Veliko smo v letu, ki se izteka, naredi

li tudi na področju komunalne infra
strukture. Tako smo pričeli z izgradnjo 
fekalne kanalizacije dela naselij Goričak 
in Hrastovec. Skupna vrednost inve
sticije po projektantskem predračunu 
znaša okrog 970.000,00 evrov. Ob tem 
želim poudariti, da smo potrebna sred
stva v višini 85 % upravičenih stroškov 
ponovno pridobili iz Evropskega sklada 
za regionalni razvoj, manjkajoča sred
stva pa smo oziroma še bomo zagotovili 
iz lastnih virov. Investicijo namerava
mo v celoti zaključiti v prihodnjem letu 
2011.

Na področju cestne infrastrukture smo 
uspešno modernizirali lokalno cesto 
Turški Vrh-Pestike. Za zaprtje finanč
ne konstrukcije smo poleg lastnih sred
stev pridobili še sofinancerska sredstva 
iz Evropskega sklada za regionalni 
razvoj, prednostna usmeritev »Razvoj 
obmejnih območij z Republiko Hrva
ško«. Skupna vrednost investicije znaša 
273.700,00 evrov.
Iz naslova 23. člena Zakona o finan

ciranju občin smo pridobili sredstva za 
modernizacijo dveh manjših odsekov 
cest, in sicer odsek Bimarovo ter odsek 
Stok. Skupna vrednost obeh moderni
zacij znaša dobrih 135.000,00 evrov. 
Tudi pri teh dveh modernizacijah smoNa področju cestne infrastrukture smo uspešno modernizirali lokalno cesto Turški Vrh-Pestike.

Leto 2010 je bilo za občino Zavrč 
posebno leto, ki smo ga nadvse uspešno 
prehodili. Bilo je leto lokalnih volitev, 
mnogih pomembnih naložb, skratka, 
za vodstvo občine je bilo leto pomemb
nega dela. Nekatere investicije smo 
zaključevali, na drugi strani pa smo pri
čeli odpirati nove in najbolj vesel sem, 
da se je na koncu vse dobro in uspešno 
izteklo.
Proračun občine Zavrč za leto 2010 

je bil predvsem investicijsko naravnan, 
sprejeli pa smo ga že v decembru leta 
2009. Zavedali smo se namreč, da če 
hočemo izpeljati vse načrtovane inve
sticije, potem je nujno potrebno z vse
mi deli pričeti takoj na začetku leta. 
Tako smo tudi storili.
V letu 2010 smo se najbolj veselili pre

selitve občinske uprave v nove prosto

Slovesno je bilo tudi na odseku Bimarovo pri Švabovem, kjer smo modernizirani odsek sloves
no odprli prav ob prazniku občine.
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morali določen delež finančnih sredstev 
zagotoviti iz lastnih sredstev proračuna 
občine, svoj delež pa so prispevali tudi 
občani. Ob tej priložnosti se prav vsem 
občanom še enkrat zahvaljujem za vso 
izkazano pomoč, razumevanje in strp
nost.

Poleg naštetih investicij, ki so zahte
vale največ proračunskih sredstev, smo 
uspešno izvajali še nekatere manjše. 
Tako smo sofinancirali ureditev pros
torov Prostovoljnega gasilskega dru
štva Zavrč, nabavili opremo v Osnovni 
šoli in vrtcu Zavrč, dodatno opremo 
v mrliški vežici ter opremili kultur
no dvorano s scensko razsvetljavo in 
z ozvočenjem. Tudi to so za občino 
Zavrč zelo pomembne pridobitve leta 
2010. Za boljše informiranje občank 
in občanov pa smo preko LAS Halo
ze celotno območje občine opremili z 
oglasnimi tablami.
V drugi polovici leta smo pričeli z 
izdelavo številnih projektov, s katerimi 
bomo lahko v naslednjem mandatnem 
obdobju kandidirali na različne javne 
razpise. Tako že počasi zaključujemo z 
izdelavo projekta za ureditev vaškega 
jedra in projekta za izgradnjo pločnika 
z javno razsvetljavo. Vrednost izdela
ve obeh projektov bo znašala dobrih 
50.000,00 evrov.
V zaključni fazi je tudi projekt za raz
svetljavo nogometnega igrišča v Zavr

V letu 2010 smo se v občini Zavrč najbolj veselili preselitve občinske uprave v nove prostore. 
Slovesnost je bila ob občinskem prazniku.

ču, katerega vrednost se približuje 15 
tisoč evrom. Pripravljamo pa že tudi 
idejno zasnovo za novi vrtec. 
Spoštovani, osebno in v imenu občin

skih svetnikov ter občinske uprave se 
vsem občankam in občanom ter vsake
mu posebej zahvaljujem za dobro sode
lovanje v iztekajočem se letu.
Vprihajajočem prazničnem času želim 

vsem prijetne in doživete praznične dni, 
predvsem pa veliko zdravja, uspehov in 
medsebojnega razumevanja.

Miran Vuk, župan občine Zavrč

Leto 2010 pomeni tudi pričetek izgradnje 
fekalne kanalizacije dela naselij Goričak in 
Hrastovec ...

Foto: RŠ, TM

OBČINA ZAVRČ

"STrt 'KAtunlaiMKCt,...-

MK

Za boljše informiranje občank in občanov je občina Zavrč preko LAS (Lokalne akcijske skupi
ne) Haloze celotno območje občine opremila z oglasnimi tablami. Ena od večjih in zelo opaz
nih je tudi pri novi občinski zgradbi.
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Spoštovane in spoštovani!

Leto 2010 se poslavlja, naslednje že 
trka na vrata. Leto 2011 je navadno 
leto, ima 365 dni, začne in konča se s 
soboto.
Kakšno je bilo leto, ki se poslavlja? Za 

nekatere uspešno, za nekatere povpre
čno, za mnoge stresno. V političnem 
smislu pa je bilo leto 2010 za Pahorjevo 
vlado leto izgubljenih priložnosti. Pri
ča smo bili aferam in afericam. Takšno 
negativno stanje se odraža tudi pri delu 
Državnega zbora. Namesto da bi Vlada 
pripravljala nujno potrebno zakonoda
jo za izboljšanje stanja v Sloveniji, se 
je ukvarjala sama s sabo. Poslanke in 
poslanci pa smo sprejemali zakonodajo, 
ki zagotovo ni bila protikrizno narav
nana. Mnoge države, članice EU, so 
nas v tem smislu prehitele, čeprav smo 
bili po mnogih kazalnikih pred krizo v 
veliko večji prednosti. Trenutno smo 
na repu gospodarske in finančne situa
cije. Dolg državnega proračuna trenut

no znaša 12.256.864.737,00 evrov in 
se vsako sekundo poveča za 40 centov. 
Alarmantno!
Kje in kakšne so rešitve? Predčasne 

volitve? Mnogi me sprašujejo, ali do 
predčasnih volitev sploh lahko pride. 
Težko, ker o tem odloča DZ — poslan
ci, ki imajo večino in sestavljajo koa
licijo (SD, ZARES, DeSUS in LDS). 
Z izstopom nekaterih poslancev koali
cije je nastala nova poslanska skupina. 
Solidarnost, so jo poimenovali. Ideolo
ško se poslanci nove poslanske skupine 
niso v ničemer spremenili. Pred glaso
vanjem se poenotijo s koalicijo, čeprav 
navidezno delujejo politično všečno. 
Takšno stanje najbolj slabi poslansko 
skupino DeSUS, čeprav ji javnomnenj
ske ankete kažejo dobro. Slej ko prej 
se bo pokazala DeSUS-ova dvoličnost, 
ki jo igra pri sprejemanju pokojninske 
reforme, ki ni dobra in ne sodi v paket 
vladnih protikriznih ukrepov.
V opozicijski stranki SDS, ki ji jav
nomnenjske ankete kažejo najboljše, 
smo tudi v iztekajočem se letu predla
gali številne predloge zakonov za izbolj
šanje stanja. Žal niti eden, resnično niti 
eden, ni bil sprejet. Dve leti se trudimo 
in dajemo dobre predloge, vendar jih 
Vlada in vladna koalicija DZ vztrajno 
zavračata brez pravih in utemeljenih 
obrazložitev. V SDS ugotavljamo, da 
bi bile predčasne volitve najboljši pro- 
tikrizni ukrep sedanji Vladi in koali
ciji v DZ. Dovolj zgovorno je dejstvo,

da vladajoča politika doživlja nezado
voljstvo državljanov na sprejete vsebine 
zakonov, ki jim v SDS nasprotujemo. 
Nasprotujejo jim tudi Državni svet in 
sindikati. Logični so zaključki takšne
ga početja koalicije, ki mora prevzeti 
odgovornost pri ponovnem odločanju 
v DZ z večino, najmanj 46 glasov ali 
pokrivanje stroškov referendumov.
Pred dvajsetimi leti smo se Slovenke 

in Slovenci poenotili, danes smo raz
deljeni. 23. decembra 2010 bo minilo 
dvajset let od zgodovinske odločitve 
Slovencev za samostojno življenje. To 
je bil širok ljudski, kulturni, politični, 
gospodarski, obrambni, diplomatski in 
varnostni projekt. V tem smislu bi ga 
morali graditi tudi v prihodnje v prid 
samostojni Sloveniji.
Mnogi se v tem adventnem času spra

šujete, kateri mesec v letu vam je naj
lepši. Nekateri stavijo na maj — mesec 
ljubezni, nekateri na december — mesec 
pričakovanj in upanja. Naj vam opti
mizem daje predvsem slednjega. Upa
nje umre zadnje.

Želim vam lepo praznovanje božica, 
dneva samostojnosti in enotnosti ter 
cim lepši skok v novo leto. Naj vam leto 
2011 prinese zdravja, sreče, medseboj
nega spoštovanja in modrih poslovnih 
odločitev.

Branko Marinič, poslanec DZ

Izvajanje zimske službe v občini
Spoštovane občanke in občani, ker 

so se pojavile dokaj zgodnje zimske 
razmere, menimo, da je prav, da vas 
ponovno seznanimo z načinom izvaja
nja zimske službe.
Občina Zavrč izvaja zimsko službo v 

skladu z načrtom za izvajanje le-te. Ta 
obsega sklop dejavnosti in opravil, ki 
so potrebna za omogočanje prevozno
sti cest in varnosti v cestnem prometu 
v zimskih razmerah. Zimske razmere 
nastopijo takrat, ko je zaradi zimskih

pojavov (sneg, poledica, žled idr.) ovi
ran normalen promet.
Zimska služba se v skladu s pravilni

kom izvaja vsako leto v času od 15. 
novembra do 15. marca po prioritet
nem redu. Po potrebi se izvaja tudi 
pred in po tem datumu. Izvajanje zim
ske službe je razvrščeno v 6 prioritetnih 
razredov, ceste v občini Zavrč so razvr
ščene v tretji, četrti in peti prednostni 
razred. V tretjem prednostnem razredu 
so regionalne ceste in pomembnejše

lokalne ceste, v četrti prednostni razred 
spadajo vse lokalne ceste in asfaltirane 
javne poti, v peti prednostni razred pa 
spadajo makadamske ceste.
Zaradi zagotavljanja prevoznosti cest 

v skladu s prioritetami izvajamo zim
sko službo tako, da se najprej plužijo 
regionalne ceste, nato vse lokalne ceste 
in ceste, po katerih vozi šolski avtobus, 
nato druge asfaltne in makadamske 
ceste. Asfaltne ceste se praviloma plu
žijo, ko je na njih 10 cm snega, maka-
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damske pa, ko je na njih naj
manj 15 cm snega. Izvajalci 
zimske službe le-to izvajajo 
tudi v skladu z dogovorje
nim vrstnim redom. Ker pa 
se zimska služba izvaja na 
80 km cest, katerih večji del 
poteka po nevarnem hribo
vitem območju, prihaja do 
neizogibnih časovnih zami
kov.
Za lažje razumevanje nava

jamo izvajanje zimske službe 
iz četrte prioritete, kamor 
spadajo lokalne ceste in jav
ne poti. Prevoznost teh cest 
je treba zagotoviti med 7. 
in 20. uro (ob upoštevanju 
krajevnih potreb), vendar 
so ob sneženju možni krajši

zastoji. Ob močnejših snež
nih padavinah so možni tudi 
enodnevni zastoji.
Temu v naši občini ne sle
dimo in se trudimo, da do 
takih zastojev ne prihaja. 
Moramo pa pripomniti in 
vam priporočamo, da upo
rabniki cest v času zimske 
sezone za vožnjo uporabljajo 
predpisano zimsko opremo, 
h kateri spadajo tudi snežne 
verige.
Ker se izvajalci zimske služ

be srečujejo s težavami gle
de zaraščenosti ob cestah, 
ponovno pozivamo lastnike 
gozdov in dreves, da poskr
bijo za odstranitev vej, ki 
ovirajo pluženje.

Iz navedenega in upošteva
nja vseh dejstev izhaja, da je 
praktično nemogoče ob vsa
kem sneženju zagotoviti isto
časno neovirano prevoznost 
vseh cest. Vse uporabnike

cest pozivamo k strpnosti ter 
vam želimo prijetno, pred
vsem pa varno vožnjo.

Janko Lorbek,
podžupan občine Zavrč

Obvestilo — parkirna karta za invalide
Pri rednih obhodih občin

ski redarji ugotavljamo, da 
veliko število ljudi uporab
lja stare označbe na vozilih, 
ki dovoljujejo parkiranje 
na parkirnih mestih, pred
videnih za vozila, v katerih 
se vozijo invalidi, oziroma 
parkiranje vozil zdravstvenih 
delavcev, delavcev socialnih 
služb in invalidskih organi
zacij, ki obiskujejo invalidne 
osebe na domu. Po navadi

gre za modro okroglo nalep
ko, v sredini katere je inva
lidski voziček bele barve.
Da bi zmanjšali zlorabe in 

zagotovili parkiranje invalid
nim osebam, kjer je to pred
videno, posredujemo nasled
nje obvestilo:
— z izdajo Pravilnika o par
kirni karti (Ur. list RS, št. 41, 
od 18. 4. 2006) je natančno 
določen postopek za njeno 
izdajo, veljavnost in način

označevanja vozila;
— v 14. čl. navedenega pra

vilnika je zapisano, da sta
ri znaki za parkiranje vozil 
ostanejo v veljavi še tri leta 
po uveljavitvi tega pravilni
ka. Stare oznake za invali
da torej ne veljajo od 3. 5. 
2009 in jih je že bilo treba 
zamenjati z novo parkirno 
karto;
— parkirna karta se izda za 

vozila, s katerimi se vozijo 
invalidne osebe, zdravstve
ni delavci, delavci socialnih 
služb in invalidskih organi
zacij;
— parkirno karto izda upra

vičencu upravna enota, kjer 
ima upravičenec stalno ali 
začasno bivanje. Zahtevi za 
zamenjavo parkirne karte je 
treba priložiti dve fotografiji 
in potrdilo o plačilu obrazca 
parkirne karte;
— v 10. čl. Pravilnika o par
kirni karti je določeno, da 
se parkirna karta namesti na 
vidno mesto, na levi notranji

strani vetrobranskega stekla, 
za čas parkiranja vozila.

Občinski redarji bodo izva
jali nadzor nad uporabo 
veljavne (nove) parkirne kar
te, v skladu zli. odstavkom 
53. člena Zakona o varnosti 
cestnega prometa (ZVCP- 
1) pa odvzeli neupravičeno 
uporabljeno parkirno karto 
in jo poslali upravni enoti, 
ki jo je izdala, kršitelju pa 
izrekli predpisano globo 120 
evrov.
Za nepravilno označeno 

vozilo se s 40 evri kaznuje 
voznik, ki sicer ima parkirno 
karto.

Pripravil: 
Robert Brkič,

vodja medobčinskega redar
stva
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Biološki odpadki zavzemajo 
več kot tretjino vseh gospo
dinjskih odpadkov.
Zato je zelo pomembno, da 
izločimo biološke odpadke, 
saj le-ti pri odlaganju na 
deponijo povzročajo težave 
kot posledica fizikalnih in 
kemičnih lastnosti organsko 
lahko razgradljivih odpad
kov. Težave povzročajo 
izcedne vode in deponijski 
plini, deponirani biološko 
razgradljivi odpadki pa so 
podvrženi delovanju mikro
organizmov. Anaerobni raz
kroj organsko razgradljivih 
odpadkov povzroča nastanek 
deponijskega plina (metan, 
amonijak ...), ki ga je treba 
odpliniti. Z ločenim zbira
njem biološko razgradljivih 
odpadkov se zmanjša koli
čina mešanih odpadkov, ki 
je namenjena odlaganju. S 
tem se podaljšuje življenjska 
doba odlagališča. Manj bio
loških odpadkov na odlaga
lišču pa pomeni tudi manj

Ločevanje bioloških odpadkov
toplogrednih plinov.
Zato biološko razgradljive 
in kuhinjske odpadke, kjer 
je to možno, kompostiramo 
na domačem kompostniku, 
če izpolnjujemo pogoje za 
kompostiranje le-teh odpad
kov, sicer pa jih smemo odla
gati edino in le v dodatno 
posodo z napisom BIOLO
ŠKI ODPADKI.
Mednje sodijo suhi organ

ski odpadki: ostanki hrane, 
kruh; ostanki hrane iz ploče
vink in kozarcev za vlaganje 
brez tekočin, ostanki od pri
prave hrane: zelenjava, sadje, 
kosti, olupki, lupine orehov, 
lešnikov ...; jajčne lupine, 
ostanki mlečnih izdelkov ter 
pokvarjeni mlečni in moka
sti prehrambni proizvodi, 
kavna gošča in kavni fdtri, 
čaj in čajne vrečke, volneni 
in bombažni ostanki, lasje, 
perje, higienski papir: servi
ete, papirnati robčki; odmrle 
rastline, stara zemlja za rože, 
pokošena trava, plevel, listje

Le kam z vsemi biološkimi odpadki?
Foto: TM

in drugi vrtni odpadki, obre
zano grmičevje, žive meje, 
drevesni ostanki, žagovina.
V posodo za biološke odpad
ke ni dovoljeno odlagati 
pepela, vseh vrst tekočin, olj 
in masti, sanitarnih izdelkov, 
kosti, plenic, vsebine sesalni
kov, drugih sestavljenih bio
loških odpadkov.
V zadnjem času so se na 
tržišču pojavile namenske 
vrečke za biološke odpad

ke. Izdelane so iz koruzne
ga škroba, v katerih lahko v 
gospodinjstvu zbiramo bio
loške odpadke, ki jih nato 
skupaj z odpadki odložimo v 
posodo za biološke odpadke 
ali na domači kompostnik. 
Namenske vrečke so izdela
ne iz organskega materiala, 
zato se skupaj z odpadki pre
delajo v kompost.

Mag. Olga Fekonja, 
medobčinska inšpektorica

Pogosti primeri onesnaženja cest
V jesenskih mesecih smo 
občinski redarji Medob
činskega redarstva Skupne

občinske uprave občin v 
Spodnjem Podravju pogo
steje nadzirali stanje cest na

območju vseh občin iz naše 
krajevne pristojnosti in ugo
tovili zelo slabo stanje na 
področju onesnaženja cest. 
Ker velik del območja teh 

občin pokrivajo kmetijske 
površine, so se na njivah in 
poljih opravljala dela zaradi 
spravljanja pridelkov, oranja, 
gnojenja in druga sezonska 
kmetijska dela.
Večji del teh površin leži 
neposredno ob lokalnih ali 
regionalnih cestah, zato je 
pred vključevanjem v pro
met nujno potrebno očistiti 
kolesa traktorjev in druge 
kmetijske opreme. Del voz

nikov traktorjev in tovor
njakov tega ne stori in na 
cesto navozi zemljo, blato 
ali gnoj. Ker je v jesenskem 
času vlažnost zraka zelo viso
ka in pogosto prši ali dežuje, 
navoženi material cesto hitro 
naredi spolzko in nevarno za 
druge udeležence v cestnem 
prometu. Zgodi se, da zaradi 
neodgovornosti posamezni
ka, ki ni očistil koles traktor
ja pred vključitvijo v promet, 
drugi voznik postane ude
leženec prometne nesreče. 
Občinski redarji smo lahko 
pogosto po sledovih umaza
nih gum, ki so vodili od pol-
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ja do domačije, ugotovili kršitelja, ki je 
onesnažil cesto.
V 113. členu Zakona o varnosti cest
nega prometa je med drugim dolo
čeno: »Preden se vključi v promet na 
cesti s kolovozne poti ali druge zem
ljiške površine, mora voznik odstraniti 
z vozila zemljo ali blato, ki bi lahko 
onesnažilo vozišče.«
Predpisana globa za neupoštevanje te 

določbe je 250 evrov.

Zaradi nevarnosti in pogostih prime
rov onesnaževanja cest smo tovrstna 
dejanja določili kot prekršek tudi v 
predpisih lokalnih skupnosti.
Občinski redarji smo za tovrstne prekr

ške kršitelje dolgo opozarjali, kar pa ni 
prineslo ustreznih rezultatov, zato smo 
za takšne prekrške začeli izrekati tudi 
globe. Vse občane naših občin poziva
mo, da po koncu del na polju in pre
den se vključijo v promet, očistijo večje

kose zemlje in blata s koles, saj takrat 
ostane zelo kratka in plitva sled. Včasih 
smo na vozišču našli nekaj centimetrov 
debele sloje zemlje ali blata. Z morda 
petminutnim delom se bo zmanjšalo 
resno ogrožanje drugih udeležencev v 
prometu.

Pripravil: 
Robert Brkič, 

vodja medobčinskega redarstva

Hvala in srečno!

Pogosto smo ga srečevali na zanimivih dogodkih v občini, na 
pomembnih slovesnostih.

Če primerjamo svetel in 
temen del dneva, nam dolgi 
poznojesenski dnevi dajejo 
več časa za morebiten poči
tek, za razmišljanje, čas za 
branje dobre literature ali 
še morda za marsikaj dru
gega. S temi rečmi se sedaj 
pretežno ukvarjam sam, ob 
tem pa ne pozabljam na red
no delo v gospodarstvu in 
redno aktivnost, telovadbo, 
hojo in podobno. Nekajkrat 
sem že razmišljal, kako in kaj 
naj vendarle povem bralcu 
časopisa Dober den. Veliko 
je tega, veliko in preveč, da 
bi lahko vse to opisal oziro
ma povedal našim bralcem, 
našim ljudem, tukaj v našem 
mirnem in lepem Zavrču, 
posebej še sedaj, ko je celotna 
pokrajina pod belo, nedolž
no snežno odejo. Mir v duši 
nas navdaja z nečim lepim, 
z nečim, zaradi česar lažje in 
bolj sproščeno živimo. Živi
mo nekako bolj mirno, kot je 
nežna pokrajina, vsa v belini, 
torej ne čutimo v sebi tiste 
velike pomembnosti, da smo 
tukaj samo mi in nihče drug. 
V tej snežini lahko namreč 
začutimo svojo majhnost, 
veličino družine in celotne 
skupnosti, ki pa jo vendarle 
nekdo vodi in skupaj usmer
ja v še lepšo prihodnost tega 
obmejnega kraja, ki je hkra

ti na kraju velike evropske 
družine, ampak še vedno 
celovit del neke skupnosti.
V tej skupnosti pa sem tudi 
sam majčken del tega življe
nja. Življenja, ki se je odvi
jalo in živelo ter se bo tudi 
naprej razvijalo in obstajalo 
v nadaljnji prihodnosti te 
naše preljube matere Zem
lje. Spomnimo se za trenu
tek časov nastanka in razvoja 
naše sedanje lokalne skupno
sti, občine Zavrč.
V letu 1965 je ta naš del, 

kjer sedaj prebivamo, z vse
mi devetimi naselji postal 
krajevna skupnost, in sicer 
z odlokom takratne skupšči
ne občine Ptuj. Ta krajevna 
skupnost je obstajala vse od 
leta ustanovitve pa do leta 
1994, ko je nastala občina 
Zavrč, prav tako z odlokom 
takratne Skupščine ali parla
menta Republike Slovenije. 
Toda ne smemo pozabiti, da 
vsega tega v letu 1994 ne bi 
bilo, če ne bi takratno vod
stvo KS Zavrč že v letu 1993 
na referendumu pripravilo 
celotne in zelo dobro preštu
dirane odločitve in pravno 
pripravilo vse dokumenta
cije za ustanovitev občine 
Zavrč, ki je bila posredovana 
na vse institucije Republike 
Slovenije. Dokumentacija o 
sklepu referenduma za lastno

občino (98 %), z dodatno 
obrazložitvijo za potrebo po 
lastni občini, je bila poslana 
v parlament RS, predsedni
ku parlamenta, vsem pred
sednikom političnih strank, 
predsedniku republike kot 
tudi vlade. To je bil torej 
osnovni argument, na pod
lagi katerega je o ustanovitvi 
občine Zavrč lahko razprav
ljal parlament, in nazadnje 
to tudi potrdil s pozitivnim 
odlokom o ustanovitvi obči
ne Zavrč. Kot takratni taj
nik KS Zavrč sem vse akte 
s pridom uredil, zapisal in 
kot takšne tudi posredoval 
v nadaljnjo rešitev Republi
ki Sloveniji. Vse to se poraja 
ob razmišljanju v tem let
nem času, pa tudi to, da je 
bilo s strani Republike Slo
venije zahtevano, da lahko 
postanemo občina le skupaj

s Cirkulanami ali skupaj 
z Gorišnico. Vsemu temu 
smo močno nasprotovali in z 
argumenti dokazali, da smo 
lahko le samostojna občina 
Zavrč, kar nam je tudi uspe
lo na referendumu. Podlaga 
za takšno odločitev so bili 
zgolj predloženi dokumenti, 
ki so bili posredovani iz stra
ni KS Zavrč, če ne bi bilo 
tako, tudi nobena gostilniška 
debeta temu ne bi koristila. 
V letih 1990—1993 so tekle 
intenzivne raziskave za odla
ganje nizko in srednje radi
oaktivnih odpadkov tudi na 
območju Zavrča in drugih 
delov Haloz. Izpodbijanje 
teh nameravanih dogod
kov nam je v Zavrču vzelo 
ogromno časa. Sele najglob
lja čustva so bila tista, ki so 
z vsemi notranjimi silami z 
velikim kulturnim zanosom,
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Peter Vesenjak ob letošnjih lokalnih volitvah v družbi župana Mirana 
Vuka

ki sem jih takrat osebno vlo
žil, pripomogla, da nam je 
Slovenija prisluhnila in tudi 
končala z nadaljnjimi raz
iskavami za ta nameravani 
poseg na našem območju. 
Najbrž je k temu pripo
mogla tudi velika kulturna 
oddaja v Zavrču, ki sem jo 
takrat pripravil pod naslo
vom Brez atomskih odpadkov, 
v miru rasti žitni klas. Sce
narij odra prireditve v kino
dvorani je pripravil g. Franc 
Simonič, sedaj častni občan 
občine Zavrč, za kar se mu še 
enkrat zahvaljujem. Le dan 
ali dva po tem dogodku pa 
sem doživel prvi akutni srčni 
infarkt. V letu 1994 sem bil 
za to mojo aktivnost nagra
jen z velikim spominskim 
priznanjem takratne skupne 
občine Ptuj, priznanje pa 
mi je osebno podaril takrat
ni župan oziroma predsed
nik SO Ptuj Vojteh Rajher 
na svečani seji ob takratnem 
občinskem prazniku v graj
ski dvorani na Ptuju. V letu 
1995 sem izdal tudi prvo 
pesniško zbirko z naslovom
V miru rasti žitni klas, ki je 
nastala v čast in kot zahvala 
ter hkrati opomin na srečen 
konec boja za čiste in zdrave 
Haloze. V letu 2001 pa sem 
izdal drugo pesniško zbirko 
Me hribčki haloški bodrijo, ki 
je prav tako posvečena življe
nju v našem haloškem kraju 
in pa seveda kot zahvala času, 
ponosu in zaupanju bival
ni okolici, ki nas je ohrani
la kot živa človeška bitja na 
prelomnici dveh tisočletij.
V letu 1988 je bil razpisan 
tudi zadnji referendum KS 
Zavrč za obdobje petih let, 
predvsem za komunalno 
infrastrukturo in osnovno 
šolo Zavrč. Takrat so bili s 
krajevnim samoprispevkom 
obremenjeni tudi vsi tisti, ki 
v KS Zavrč niso imeli stalne

ga prebivališča, imeli pa so 
na našem območju vikende, 
gospodarska poslopja, hiši
ce in podobno. Zaradi tega 
sklepa v referendumu je bila 
takratna krajevna skupnost 
tudi tožena na Ustavnem 
sodišču, toda dobro se spom
nim, da smo verjetno zaradi 
mojega smelega nastopa pred 
ustavnimi sodniki v Ljublja
ni uspeli zadržati sklep, ki je 
bil zapisan v referendumu. 
Sredstva po referendumu 
pa so bila namenjena pred
vsem izgradnji vodovodnega 
omrežja in nove osnovne šole 
v Zavrču. Seveda so bile tu še 
modernizacije krajevnih cest, 
elektrifikacije — transforma
torske postaje, za omenjene 
smo morali občani izkopati 
jame za drogove, prispeva
ti tudi drogove in jih tudi 
pomagati postavljati, podo
bno je bilo tudi pri telefoniji 
in morda še čem. Za vse te 
potrebe je takratna krajevna 
skupnost Zavrč navezala zelo 
lepa finančna sredstva na 
kreditni banki v Mariboru, 
enota na Ptuju. Ob koncu 
leta 1993 ali v začetku leta 
1994 pa zaradi zelo hitre 
bolezni nisem več opravljal 
dela tajnika KS Zavrč.
Po ustanovitvi občine Zavrč 

v letu 1994 in izvoljenih 
organih pa je življenje zače
lo teči nekoliko drugače, saj 
je s to ustanovitvijo občina 
pridobila tudi lastna sred
stva, česar pa v vseh letih 
obstoja krajevne skupno
sti ni bilo, čeprav se je tudi 
takrat marsikaj naredilo, 
in to s pomočjo krajevnega 
samoprispevka, udarniškega 
in predvsem prostovoljnega 
dela. Modernizacija ceste v 
Drenovec, telefon, preplasti
tev ceste Turški Vrh—Zavrč, 
modernizacija ceste Turški 
Vrh—Cirkulane, zgradila se 
je mrliška vežica, že takrat

se je tudi udarniško uredi
lo deloma vse pokopališče 
— v mejah denarnih mož
nosti in udarniškega dela. 
Zgrajenih je bilo precejšnje 
število transformatorskih 
postaj, uredilo se je električ
no omrežje, modernizirana 
je bila krajevna cesta na Šva
bovo, pa iz Dubrave proti 
gradu in cerkvi, delno je bilo 
asfaltirano tudi igrišče pred 
osnovno šolo, takrat še staro, 
od kmetijskega kombinata 
je bila pridobljena celotna 
kinodvorana z avlo in tudi 
zemljišče — park za kinodvo
rano, od cerkvene skupnosti 
pa smo pridobili zemljišče 
za širitev pokopališča in za 
postavitev mrliške vežice. 
Odvijalo se je tudi kulturno, 
športno in drugo družabno 
življenje, leta in leta so se v 
kinodvorani predvajali filmi, 
redno se je skrbelo za marti
novanje, za razne lepe dru- 
žabno-kulturne prireditve, 
pa čeprav ni bilo od nikoder 
nobenih finančnih sredstev. 
Rad se spominjam spreje
mov starejših občanov, dedka 
Mraza, raznih kulturnih pri
reditev, skrbi in dela s kino- 
odborom, saj je vse odgovor
no delo pri tem ležalo prav 
na mojih plečih. Spomnim 
se dogodka, kako sem hodil 
z avtobusom v Zagreb iskat

Foto: TM, Martin Ozmec

odsevnih ogledal in seve
da elektrod, vse to je bilo 
potrebno za kinoprojektorje. 
V Zagrebu so mi vse to pri
pravili in zvezali z motvozom 
v kartonski paket, ki sem ga 
le stežka vlačil po tramvaju v 
Zagrebu in potem po avto
busu v Zavrč. Toda dobil 
sem potreben material, ki je 
takrat omogočil zadovoljstvo 
marsikateremu mlademu ali 
starejšemu občanu ob gleda
nju filma na velikem platnu v 
prelepi kinodvorani Zavrč, o 
kateri so delavci RTV Ljub
ljana, ko so snemali oddajo 
iz naših krajev, dejali, da je 
tako lepa kot Hala Tivoli ali 
še lepša zaradi višine in stro
pa, ki jim je še posebej padel 
v oči. Posebej se spominjam, 
na kako lep in nekako svečan 
način mi je nekoč g. Gone 
starejši predal vse ključe 
kinodvorane, z besedami, da 
je zelo pozitivno presenečen 
nad mojim organiziranjem 
in vodenjem takratnih kul
turnih prireditev, dejal mi 
je, da naj poskušam prenesti 
zadevo tudi na KS Zavrč, v 
zameno pa mora le-ta asfalti
rati del cestišča v Hrastovcu, 
od Anice do Švabovega, kar 
smo tudi s pridom postori
li in prenesli pravno zadevo 
v last KS Zavrč; tukaj, kjer 
danes stoji zelo lepo prenov-
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ljen kulturni dom v Zavrču.
Zavrč je torej v letu 1994 postal samo

stojna občina, s tem pa so tudi te naj
manjše lokalne skupnosti dobile nove 
pravice in hkrati odgovorne dolžnosti. 
Prvi župan občine Zavrč je postal Franc 
Majcenovič iz Hrastovca, ki je funkcijo 
opravljal v enem mandatu, in sicer v 
letih 1994—1998. Nato je bil za novega 
župana občine izvoljen Miran Vuk, ki 
sedaj že četrto mandatno obdobje vodi 
eno izmed najmanjših občin v RS, toda 
zelo uspešno, saj se približujemo raz
vitejšim občinam v Sloveniji.
Pa si torej oglejmo nekatere zelo 

pomembne dosežke oziroma pridobit
ve v tem času, ko smo postali samo
stojna občina Zavrč: izgradili in usta
novili smo precej novih in pomemb
nih življenjskih pridobitev, bodisi na 
komunalnem ali družbenem področju, 
naj morda naštejem le najpomemb
nejše pridobitve. Izgradnja vodovod
nega omrežja, na katerega so priklju
čena vsa gospodinjstva občine Zavrč, 
nova, popolna osnovna šola, prenov
ljena zdravstvena ambulanta, bencin
ska črpalka, lepo urejen športni park, 
obnovljene podružnične cerkve in tudi 
farna cerkev, prenovljen kulturni dom, 
kjer so na voljo tudi posamezni prosto
ri za delovanje društev, dobro ohranjen 
gasilski dom, dom upokojencev, pre
cej na novo moderniziranih lokalnih 
in krajevnih cest, potem povsem nova 
zgradba občinske uprave, ne smem pa 
pozabiti na povsem novo in lepo samo
postrežno trgovino TUŠ Haložanka 
z novo pošto in bifejem — vse to so 
ogromne pridobitve v Zavrču. Trenut
no pa je v izgradnji največja investicija, 
in sicer izgradnja fekalne kanalizacije, 
kjer so pridobljena tudi evropska sred
stva. Vse to so pridobitve, ki nam daje
jo še večjo možnost razvitosti, hkrati 
pa lažjega in morda tudi lepšega živ
ljenja, ki pa bi moralo pridobivati tudi 
na bogastvu kulturne oziroma dušev
ne samozavesti in predvsem ljudskega 
medsebojnega sodelovanja, ne pa mor
da zgolj na fizičnem bogatenju, ki nas 
lahko kmalu osiromaši. Preko delovanja 
društev se pa vendarle čuti, da se Zavrč 
bogati tudi na tem področju. Pri vsem 
tem sodelovati in biti hkrati aktiven

v vseh teh zadevah, pa je lahko velik 
ponos slehernega občana, ki v skupni 
moči gradi in snuje še lepše jutrišnje 
in pojutrišnje življenjske trenutke, tudi 
z morebitnimi svojimi odločitvami v 
kateri koli pori življenja. O vsem tem 
sem tudi osebno razmišljal, kaj sem 
lahko kot subjekt dodal k tem dosež
kom, ali morda nisem bil velikokrat 
preozek, nerazumljiv, premalo jasen, ali 
sem morebiti z analizo smernic razvoja, 
ki sem jo izdal v letu 2001, vendarle 
nakazal vse tisto, kar sem lahko nekoč 
dosegel, uredil ali pomagal urediti in 
ustvariti; v prihodnje pa opomniti tudi 
na potrebne dosežke, da bi bili vsi mi 
v Zavrču jutri še plemenitejši, posebej 
še mladi, izšolani kader, ki prihaja za 
nami, da bi v skupni moči družinskih 
skupnosti in celotne lokalne skupno
sti občine Zavrč našli naj večjo mero 
moralno-duševnega in ne nazadnje tudi 
drugega bogastva, ki nas bo tako skupaj 
popeljal v še lepši svet naše prihodnosti 
v našem vinorodnem okolišu v Zavrču. 
Volitve so torej mimo, izvoljena sta 

župan in svet občine Zavrč, ponovno 
se bo pričelo strumno delo vseh teles, 
ki so potrebna za plodno delovanje 
naše skupnosti. Zaupanje volivcev pa 
vam naj vlije polno moči za tiste naj
boljše rešitve, ki bodo koristne sleherni 
občanki, slehernemu občanu v občini 
Zavrč. V tem krogu političnega, gospo
darskega in družbenega življenja sem 
bil v Zavrču prisoten vse od prihoda v 
Zavrč, leta 1979, ko sem poleg matič
nih zadev prevzel tudi delo tajnika kra
jevne skupnosti, pa vse do leta 1994. 
Od leta 1998 naprej pa sem bil član 
sveta in podžupan občine Zavrč, kar je 
vame vlilo mnogo motivacije ter pripe
ljalo do marsikaterega pozitivnega spo
znanja o delovanju lokalne skupnosti. 
Ob tem sem se ukvarjal tudi s poslo
vilnimi nagovori ob pogrebih naših 
občank in občanov ter tudi drugih, saj 
sem imel od leta 1979 pa vse do danes 
preko tisoč govorov, in to vse tja od 
Varaždina do Maribora. Kot predsed
nik Občinskega odbora LDS sem pred 
leti gostil tudi takratnega ministra za 
kulturo, g. Školjča, na tej seji OO LDS 
je bil prisoten tudi takratni član krščan
ske demokracije, g. Martin Vesenjak, ki

nam je pri naši zahtevi tudi pomagal, 
da bi morala država, in sicer Ministr
stvo za kulturo, pomagati pri obnovi 
cerkve Device Marije. Školjč nam je 
na tej seji obljubil in potem tudi zares 
odobril tri milijone tolarjev za obno
vo cerkve, torej je tudi država pripo
mogla k obnovi te naše dragocenosti. 
Prav tukaj sem videl nekakšen stik med 
nami vsemi — občani in tudi cerkveno 
skupnostjo, takšno sodelovanje pa lah
ko tudi v prihodnje zelo pozitivno vpli
va na nadaljnji razvoj našega Zavrča.
S svojo prizadevnostjo in delavnostjo 

sem hotel, da smo ljudje znotraj svoje
ga kraja spoštovani, da smo srečni in 
zadovoljni, da naše zdravje ne bi bilo 
ogroženo zaradi nepotrebnih stvari ali 
zadev, da bi živeli v miru in v svojem 
dostojanstvu, ki si ga zaslužimo, saj 
smo bili kot Haložani vedno marljivi in 
delavni, kulturno ozaveščeni ljudje. To 
je bil tudi moj moto tega službenega 
in hkrati funkcionarskega življenja kot 
tudi osebnega življenja zunaj službenih 
odnosov. Vse to je najbrž vplivalo, kljub 
moji bolezni srca, da sem lahko redno 
končal svojo več kot 40-letno delovno 
razmerje in dočakal tudi sedanjih pet
inšestdeset let starosti.
Prav je, da se tudi vsem občankam 

in občanom zahvalim za podporo pri 
mojem delu — kot matičarju, tajniku, 
članu občinskega sveta, kot tudi za 
dela, ki sem jih dvanajst let upravljal 
kot podžupan občine Zavrč. Hvala 
tudi vsem članom sveta za sodelova
nje in razumevanje, iskrena hvala tudi 
županu g. Miranu Vuku za zaupane 
delovne naloge, ki sem jih opravljal kot 
funkcionar v občini Zavrč. Za tokrat 
naj bo dovolj, pa drugič morda kaj bolj 
podrobno.
Bližajo se veseli božični in novoletni 

prazniki. Ob koncu tega mojega raz
mišljanja želim vsem, ki boste morda 
prebrali ta prispevek, mnogo osebnega 
in družinskega veselja ter sreče, polno 
zdravja, topline, miru in zadovoljstva, 
sreča in veselje pa naj vas spremljata 
tudi skozi vse leto 2011. Na koncu pa 
še enkrat lepa hvala in srečno!

V Turškem Vrhu, 6. decembra 2010
Peter Vesenjak



December - gruden 2010 Stran 13

Prehodili pohodno kulturno pot, posvečeno Maksu Furijanu
Lepo sončno jesensko nede

ljo, 24. oktobra, so mnogi 
ljubitelji pohodništva in 
rekreacije izkoristili za potep 
med vinorodnimi griči v 
občini Zavrč. Tamkajšnja 
pohodniška sekcija, ki delu
je v okviru Turističnega dru
štva Zavrč (TD), je namreč 
pripravila prvi pohod po 
kulturni poti — posvečeni 
rojaku, slovenskemu gleda
liškemu in filmskemu igral
cu Maksu Furijanu, ki je bil 
rojen v kraju Goričak, tik ob 
hrvaški meji.
Pohodniki so se najprej 

zbrali pri završki kulturni 
dvorani, kjer jih je pozdra
vila Danica Vajda, vodja 
pohodniške sekcije pri TD 
Zavrč, ob tem pa spomnila,

da so si v občini Zavrč že 
dlje časa želeli povsem svojo 
pohodno pot, in to jim je ob 
pomoči PD Ptuj, predvsem 
pa mag. Uroša Vidoviča tudi 
uspelo. Na panojih pred 
vhodom v dvorano je bilo v 
sliki in besedi predstavljeno 
še življenje in delo Maksa 
Furijana, ki se ga Zavrčani z 
velikim veseljem spominjajo, 
za kratek opis njegove nad
vse zanimive in bogate živ
ljenjske poti pa je poskrbela 
Matilda Simonič. Sledilo je 
okrepčilo z jesenskimi sadeži, 
nato pa pot pod noge in na 
hrib, po Goričaku, po kul
turni poti. Ta ima tudi nekaj 
postankov, kjer se je mogo
če okrepčati; najprej v Vin
skem hramu Kotolenko, na

vinski cesti Klampotic, nato 
pa še na turistično-izletniški 
kmetiji Pungračič v Drenov
cu, vmes pa srečaš še nekaj 
gostoljubnih domačinov, ki 
radi povabijo v svojo zidani
co. Pot med haloškimi griči 
tokrat še zdaleč ni bila napo
rna, zanjo pa si je treba vzeti 
vsaj uro in pol časa.
Pohod po kulturni poti, ki 

jo je v mladosti večkrat pre
hodil tudi Maks Furijan, je 
privabil blizu 80 pohodni
kov, ki so na poti podoživeli 
čudovito haloško pokrajino 
in gostoljubnost domačinov. 
Kulturna tematska pot po 
občini Zavrč že ima marka
cijo, je lahko dostopna, je 
poudaril mag. Uroš Vido
vič, član Planinskega dru
štva Ptuj, sicer pa načelnik

markacistov, o vse bolj znani 
Marijini romarski poti pa je 
Vidovič povedal: »Marijina 
romarska pot poteka skozi 
Srednjo Evropo in ima tre
nutno začetek na Poljskem, 
v glavnem Marijinem svetiš
ču Czenstohova. Pot obišče 
tudi Slovenijo, eden od teh 
krakov je tudi tukaj, v obči
ni Zavrč, sicer pa je namen 
nadaljevanja Marijine ro
marske poti čez Slovenijo 
do hrvaške Marije Bistrice 
povezati glavna svetišča in 
območja, povezana z Marijo 
in njenim čaščenjem. Hkrati 
pa tudi številnim romarjem 
in pohodnikom v Evropi 
omogočiti spoznavanje in 
doživljanje pokrajine, skozi 
katere je pot speljana.«

TM

Niko, Zala, Lea, Rok, Eva in Ana so bili ves čas zraven na pohodu in 
celotno pot prehodili brez težav.

Foto: RŠ, TM

Najboljši so rezanci, narejeni z ljubeznijo
Letošnji gospodinjski večer v organi- gostiteljice gostoljubne in izvirne, tako mag. Stanislav Glažar. Draženčanke pa 

zaciji Društva gospodinj Draženci je kot vsa leta doslej. so na veseli večer druženja in na tekmo-
bil okrogel, deseti po vrsti, že po tra- Gospodinjski večer v vaškem domu v vanje v izdelovanju domačih rezancev 
diciji pa so ga gostiteljice popestrile s Dražencih je bil v soboto, 27. novem- znova znale pritegniti članice sorodnih 
pridihom tekmovalnosti, v izdelovanju bra, po pričakovanju dobro obiskan, društev od blizu in daleč: iz Cirku- 
domačih rezancev. Odziv ekip je bil udeležili pa so se ga tudi nekateri gostje lan, Dolenc, Gerečje vasi, s Hajdine, 
tudi letos presenetljivo dober, tekmo- iz občine Hajdina, proti koncu dru- iz Hajdoš, Gorišnice, Lancove vasi, 
valo je kar 19 ekip, vzdušje pa odlično, ženja tudi novi župan občine Hajdina Vidma, Zavrča, Markovcev, MO Ptuj,
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Kidričevega, s Ptujske Gore, 
iz Rogatca, Spuhlje, Sv. Juri
ja ob Ščavnici, svoj kotiček 
pa so imele rezerviran tudi 
domačinke iz Dražencev.
Med osemnajstimi ženskimi 

ekipami pa je veliko pozor
nosti znova pritegnila moška 
zasedba Valek mojstrov s 
Hajdine, ki se je dobro drža
la ves večer in z izdelanimi 
rezanci navdušila tudi člane 
komisije, ki jim je tudi letos 
predsedovala Terezija Meško,

koordinatorka svetovalk za 
kmečko družino in razvoj 
dopolnilnih dejavnosti na 
kmetiji v Podravju.
Potem ko so bili rezanci 

narejeni, tekmovanje zaklju
čeno, pa so jih gostiteljice 
samo še »zakuhale« v govejo 
juho, k tej pa v nadaljeva
nju ponudile nekaj izbranih 
domačih jedi in na koncu 
sladke dobrote. Miza je bila 
spet bogato obložena.

TM Delo jim je šlo dobro od rok in kaj hitro so bili rezanci tudi narezani.

Testo za domače rezance je treba dobro zmesti z rokami, so med 
delom povedale tudi izkušene gospodinje iz Društva gospodinj 
Zavrč. V ekipi so sodelovale: Helena Zebec, Zinka Težak in Gabrijela 
Cimerman.

V Dražencih so gostiteljice iz društva gospodinj pripravile še zelo zani
mivo razstavo zrnja, kruha in spominkov, ki so jih naredile same.

Foto: TM

Jabolka z dolgimi olupki

Razstava različnih sort jabolk je pritegnila marsikateri pogled.

Članice Društva gospodinj 
Zavrč so eno od jesenskih 
sobot v kulturni dvorani v 
Zavrču popestrile z že tradi
cionalnim druženjem članic 
sorodnih društev - društev 
žena, deklet in gospodinj iz 
širšega ptujskega območ
ja. Tudi letošnje srečanje je 
potekalo na temo Jabolko, 
saj je prav jabolko poleg vin
ske trte najbolj prepoznavni 
simbol Haloz, so na sreča
nju s ponosom povedale 
Zavrčanke. Kratek pozdrav
ni nagovor v imenu občine 
Zavrč sta imela podžupanja 
Marta Bosilj in podžupan 
Janko Lorbek, kulturni

utrinek pa sta dodali Jožica 
Belšak in Terezija Zebec iz 
KUD Maksa Furjana Zavrč.
Sicer pa je imela že uvodo
ma glavno besedo na druže
nju Jelka Belšak, predsedni
ca završkega društva gospo
dinj, ki je posebej poudarila, 
da je srečanje iz leta v leto 
bolj uspešno, zanimivo in 
tudi domačinkam predstav
lja izjemno priložnost, da se 
prav z jabolki predstavijo kar 
najbolje. Jabolka vseh mogo
čih sort so Zavrčanke posta
vile tudi na ogled na prilož
nostni razstavi, iz jabolk so 
letos skuhale marmelado in 
sok, iz slastnih sadežev pa so

pripravile nekaj izbranih sla
dic. Te so po obilni večerji 
ponudile tudi gostom, ki so 
druženje v Zavrču zaključi

li predvsem sladko in zado
voljno.
Prijetnega ženskega dru- 

(nadaljevanje na strani 21)
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IZ NAŠE ŠOLE IN VRTCA

Živahno v tednu otroka
V tednu otroka smo vzgojiteljice otrokom pripravile vsako
dnevna presenečenja in raznolike aktivnosti.

PONEDELJEK
V računalniški učilnici smo si na velikem platnu ogledali 
risanko. Otroci so ob malce drugačni ponazoritvi neizmerno 
uživali. Počutili so se kakor v kinu.

TOREK
Priredili smo MODNO REVIJO. S pomočjo modnih 

dodatkov: ogrlic, klobukov, rutic so ob stilski preobrazbi 
predstavili svoje modne korake. Nekaterim je krasno uspelo.

IJHS insi®!
Ufi

SREDA
Zaradi slabega vremena smo izlet spremenili v GIBALNE 
IGRE v telovadnici. S pomočjo blazin, žog, obročev, klopi 
so otroci razvijali in preizkušali gibalne sposobnosti.

ČETRTEK
Vrhunec tega tedna pa je predstavljal obisk Mojce Pokraj- 
culje. Obiskalo nas je Kaličopkovo gledališče iz Kranja in 
nam s profesionalno predstavo uprizorilo lutkovno igrico 
MOJCA POKRAJCULJA.

PETEK
Otroci iz starejše skupine so otrokom iz mlajše uprizorili 

dramatizacijo Repa velikanka. Le-ti pa so na prizorišče smeli 
vstopiti le z vstopnico. Ob uprizoritvi smo neizmerno uži
vali.

Alenka Rižnar

2*£)££=/? 2
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Med haloškimi griči
Vse se je začelo štirinajst dni 
pred nastopom z dodeljeni
ma vlogama grajske gospe in 
gospoda. Imeli smo inten
zivne vaje za nastop. Treba 
si je bilo vzeti veliko časa, 
da smo se naučili besedilo 
na pamet. Dan pred nasto
pom je potekala generalka, 
kjer smo odpravili napake in

druge pomanjkljivosti.
Pred nastopom sva imela 

oba metuljčke v trebuhu. Ob 
pogledu na veliko množico 
ljudi, ki so polni pričakovanj 
čakali na najin nastop, naju 
je oblila vročina in imela sva 
malo treme. Ob 17. uri sva 
stopila na oder in takrat je 
bil ves strah premagan. Med

nastopom sva pokazala dol
gotrajne priprave, ki sva 
jih uporabila na odru. Cel 
nastop je potekal brez napak 
in brez pozabljenih besedil. 
Na koncu pa sva zapela še 
solo pesem Dežela haloška. 
Vsi v dvorani so bili tako 
zelo navdušeni nad pesmi
jo, da smo skupaj z zborom

pesem zapeli še enkrat.
Po nastopu so nama vsi 

čestitali, midva pa sva se 
počutila odlično.

Vaša grajska gospa in 
gospod Veronika in Domen,

9. b

SPIS POHOD PRIJATELJSTVA

V šoli smo imeli naravoslovni dan. 
Prinesti smo morali tulce, škatle, 
časopis in revije. Naredili smo mesto, 
drevesa in čebelnjak. Vse smo 

pobarvali. Po končanem delu smo jedli 
pečene kostanje in se igrali. xv

Komaj smo dočakali petek, da smo šli na pohod. Skupaj s 
starši smo se zbrali pred šolo. Bil je sončen dan in vsi smo bili 
dobre volje. Peš smo se odpravili proti gradu Borlu. Hodili 
smo po vinogradih in po gozdu. Na polovici poti smo imeli en 
kratek predah. Ko smo prispeli na grad, smo dobili malico in /c 
pečene kostanje. Družili smo se skupaj s straši in otroci iz 

v Cirkulan. Po veselem popoldnevu smo srečni odšli domov. , v

'JSSJV



December - gruden 2010 Stran 17

NAVODILO ZA LOČEVANJE ODPADKOV

V kakšnem okolju bomo živeli, je odvisno od nas samih. Potrebno bo veliko skupnega truda in dobre volje, da bomo 
živeli v bolj prijaznem in zdravem okolju, zato naj to navodilo služi vsakemu posamezniku kot pomoč k pravilnemu 
in odgovornemu ravnanju z odpadki.

Vrste namenskih posod

V posodo za papirno, kartonsko embalažo in papir na zbiralnicah ločenih frakcij odlagamo:
karton, lepenko, ostalo papirno embalažo, časopise, revije, zvezke, knjige, kataloge, prospekte, kuverte, ovojni papir, papirne 
vrečke, koledarje, pisarniški papir,...
Večjih kosov kartonske embalaže ne tlačimo v posode na zbiralnicah celih! Razrežemo jih na manjše kose, ali pa jih sami 
dostavimo na zbirni center vGajkah ali vrnemo prodajalcu.
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V posodo za plastično embalažo na zbiralnicah ločenih frakcij odlagamo:
plastenke pijač, plastenke živil (jogurt, ketchup, olje, kis...), plastenke nenevarnih čistil, pralnih sredstev in 
mehčalcev, plastična embalaža higijenskih in kozmetičnih sredstev, lončke za jogurt in smetano (brez aluminijastih 
pokrovov), posodice za margarino in sirne namaze, plastično folijo (vrečke in ovojno folijo), sestavljeno embalažo 
(tetrapak vseh vrst), manjše kose embalažnega stiropora...
Večjih kosov embalaže iz stiropora ne tlačimo v posode na zbiralnicah celih! Dostaviti jih je potrebno na zbirni center na 
Gajkah ali vrnemo prodajalcu.

V posodo za kovinsko embalažo na zbiralnicah ločenih frakcijah odlagamo:
pločevinke pijač, pločevinke hrane in živalske hrane (konserve), pršila (spreji) kozmetičnih sredstev, pokrove kozarcev za 
vlaganje, čista aluminijasta folija in druge drobne kovinske odpadke,...

Vso embalažo stisnemo na najmanjšo prostornino in tako prihranimo pri prostoru.

V posodo za stekleno embalažo na zbiralnicah ločenih frakcijah odlagamo:
steklenice pijač in jedi, stekleno embalažo začimb, zdravil in kozmetičnih sredstev, kozarce za vlaganje brez pokrovov,...

Za vso embalažo velja, da mora biti prazna. Najbolje je, da jo splahnemo z vodo. To pa nikakor ne pomeni, da jo 
moramo oprati z detergentom in krpo. Označevalnih nalepk ni potrebno odstranjevati.
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V posodo za biološko razgradljive odpadke odlagamo:
ostanke od priprave hrane (zelenjava, sadje, jajčne lupine, lupine orehov, lešnikov,...), ostanke hrane, kosti, star kruh in 
pecivo, ostanke hrane iz pločevink, ostanke mlečnih izdelkov, kavna gošča in kavni filtri, čaj in čajne vrečke, lase, perje in 
volno, odmrle rastline (lončnice tudi z zemljo), plevel, travo, listje, žagovino in drobne lesne odpadke, ki niso obdelani z 
nevarnimi snovmi, obrezane veje dreves in grmičevja, ki jih razrežemo na manjše kose, higienski papir (papirnate brisače, 
serviete, robčke),...
Odlagamo jih lahko brez vrečk ali v namenskih biološko razgradljivih vrečkah, ki so izdelane iz škroba ali posebnega 
papirja. Kupimo jih lahko v samopostrežnih trgovinah.

Biološko razgradljive in kuhinjske odpadke, kjer je to možno, kompostirajmo na domačem kompostniku.

Kosovne odpadke oddajamo v letni akciji, ki jo vsako leto pripravi izvajalec javne službe. Lahko 
pa jih sami pripeljemo na zbirni center. Med kosovne odpadke sodijo:
Pohištvo, talne obloge, vzmetnice, kopalniška oprema, kolesa, smuči, smučarski čevlji, vrtno orodje, leseni in plastični 
zaboji ter večji* predmeti, igrače, kovinski predmeti, avtomobilski deli,...
* Večji predmeti so tisti, ki so večji od nogometne žoge.
Med odpadno električno in elektronsko opremo (OEEO) spadajo hladilni in zamrzovalni aparati, veliki gospodinjski 
aparati, mali gospodinjski aparati, TV sprejemniki in računalniški monitorji ter sijalke. OEEO ne sodi med kosovne 
odpadke in jo je treba ločeno zbirati in oddajati ali prepuščati zbiralcu odpadkov. OEEO lahko oddamo tudi 
prodajalcu, kjer smo kupili novo, lahko jo sami pripeljemo na zbirni center, nikakor pa ne sodi v posodo za ostanek 
odpadkov, tudi manjši kosi kot so vvalkmani, mobilni telefoni, daljinski upravljavci, elektronske igračke, ročne ure 
ipd, ne!

Nevarne odpadke oddajamo v letni akciji, ki jo vsako leto pripravi izvajalec javne službe. Lahko 
pa jih sami pripeljemo na zbirni center. Med nevarne odpadke sodijo:
čistila, pesticidi*, kisline, baze, kemikalije, razkužila, redčila, barve, laki, topila, lepila, smole, motorna, strojna in hidravlična 
olja, jedilna olja, maščobe, maziva, polirna sredstva za avtomobile, črnila, gnojila, tekoča goriva, strupi za glodavce, polže, 
žuželke in druge strupene snovi, osvežilci zraka, zaščitna sredstva proti rjavenju in zmrzovanju, silikonski kiti, alkoholi, 
kozmetični izdelki, zdravila, sredstva za zaščito lesa ter embalaža z ostanki vseh navedenih snovi, pršila (spreji) nevarnih 
snovi, baterije in akumulatorji*, kartuše in tonerji tiskalnikov in fotokopirnih strojev, katalizatorji, oljni filtri, naoljene krpe, 
termometri, varčne, cevne in živosrebrne žarnice, živo srebro,...
* Pesticide, akumulatorje in baterije lahko oddamo tudi večini prodajalcev, pri katerih kupujemo nove tovrstne izdelke.

Gradbene odpadke v manjših količinah pripeljemo na zbirni center Gajke. Večje količine 
gradbenih odpadkov pa lahko odpeljemo k predelovalcu gradbenih odpadkov. Nam najbližji je 
Franc Žuran S.P., Formin 8b, 2272 Gorišnica. Predelava se vrši ob lokalni cesti iz smeri 
Muretincev proti Zagojičem. Med gradbene odpadke sodijo:
zidna in strešna opeka, beton, betonski strešniki, keramične ploščice, sanitarna keramika, tlakovci, asfalt, izolacijski 
materiali, azbestne strešne kritine*, mešanice naštetih materialov.
*Gradbeni materiali, ki vsebujejo azbest morajo biti že med prevozom zloženi na paleti in oviti s folijo, sprejemajo pa se na 
zbirnem centru vGajkah.

2sGB£J? UsSJV
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Ostanek komunalnih odpadkov so odpadki, ki jih ni mogoče uvrstiti v nobeno izmed prej 
naštetih skupin odpadkov. Ti odpadki so:
plenice, higienski vložki, kozmetične blazinice, iztrebki malih živali skupaj s peskom, kosti, pepel, cigaretni ogorki, vžigalniki, 
povoščen, plastificiran in zamaščen papir, papir, ki je združen s folijo (v trgovinah vanj zavijajo delikatesne izdelke in meso, 
ovitek čokolade in masla), tube hrane krem in zobne paste, celofan, lepilni trakovi, umazana aluminijasta folija, keramični, 
kristalni in porcelanasti izdelki, izolacijsko in ognjevarno steklo, ogledala, navadne žarnice, krtače, ščetke in čopiči vseh vrst, 
pluta in plutovinasti zamaški, pisala, gumijasti izdelki, manjše igrače (ne elektronske), krpe in gobice za čiščenje, vrečke za 
sesalce, obutev, tekstil, usnjeni izdelki, pisala, filmi, fotografije, avdio in video kasete, gramofonske plošče, vosek,...

Posode za ostanek komunalnih odpadkov imamo vsa gospodinjstva In so označena z nalepko:

Pri uvrščanju odpadkov poskusimo z izločanjem. Predstavljajmo si, da se na našem radiatorju pokvari glava termostatskega 
ventila. Ne moremo ga uvrsti v nobeno izmed zgoraj naštetih skupin odpadkov. Sestavljen je iz plastike in kovine in nihče od 
nas ne pričakuje, da ga bomo razstavili. Odvržemo ga v posodo za ostale odpadke. Ali pa stara očala, ki jih najdemo v omari. 
Sestavljena so iz različnih materialov in prav tako ne sodijo v nobeno od naštetih skupin odpadkov. Odvržemo jih v posodo za 
ostale odpadke.

Delovni čas zbirnega centra Gajke:
Letni delovni čas 8.00 - 20.00 
Zimski delovni čas 8.00 - 17.00 
Sobotni delovni čas 8.00 - 14.00

1. april - 30. oktober 
1. november-31. marec

2}(DS£=/?
Čisto mesto Ptuj, d.o.o.
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Naravoslovni in tehniški dan
Na šoli smo 6. oktobra izvedli naravoslovni dan, kjer smo 

iz odpadnega materiala ustvarjali različne izdelke. Učenci 1. 
b-razreda smo izdelali sadje iz papirja, oblepili škatle iz časo
pisnega papirja, katere uporabljamo za plastične zamaške.

ELENA BORAK 3.B

NARAVOSLOVNI DAN

V četrtek smo imeli naravoslovni dan. V šolo smo 
morali prinesti škatle,tulce in karton.Jaz sem izdelala 
hiško iz škatle in nekaj rožic. Ko sem končaia(sem 
pomagala ostalim.

Eva Ropič,3.b

Skupaj s starši smo 29. novembra izvedli še tehniški dan, 
na katerem smo izdelovali praznične aranžmaje iz naravnega 
materiala in okraske — pikapolonice iz orehovih lupinic in 
kartonskih škatel od jajc. Nekaj izdelkov smo dali na »Bar
barin sejem« v Cirkulane.

OŠ Cirkulane-Zavrč

OBISKAL MF. JE MIKLAVŽ

VČERAJ,TAKOJ PO ŠOU, SEM POISKALA NOGAVICO IN JO 

NASTAVILA NA HODNIK. ZVEČER SEM PREJ ŠLA SPAT SAMO 

ZATO,DA HITRO PRIDE JUTRO. VERJETNO SE JE MIKLAVŽU 

MUDILO K OSTALIM OTROKOM, DA MU JE NOGAVICA PADLA NA 

TLA. VSE SEM SLIŠALA, KER JE NA NOGAVICI PRIŠIT ZVONČEK. 

VEDELA SEM, DA BOM ZJUTRAJ V NOGAVICI NEKAJ NAŠLA. IN RES! 

NOGAVICA JE BILA POLNA SLADKARIJ.

HVALA MIKLAVŽ !
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Obiskali smo gasilce
Ker je oktober mesec požarne varnosti, smo tudi letos obis

kali gasilce. Pokazali in povedali so nam, kaj potrebuje gasi
lec, ko mora na požar (rokavice, čelado, zaščitno obleko, 
škornje), pokazali so nam gasilski avto in slišali smo zvok 
sirene. Gasilci so nam v novembru omogočili ogled lutkovne 
igrice Gasilec ježek, vsebina igre pa so bile naravne katastro
fe (plazovi, poplave, neurja).

Medeni zajtrk, obisk čebelarja
V novembru smo imeli medeni zajtrk (kruh, namazan z 
medom, čaj z medom), obiskal nas je tudi čebelar in nam 
povedal zanimive stvari o čebeli. Prinesel je tudi panj, kjer 
čebela živi. Ko gre čebelar v čebelnjak, pa potrebuje tudi 
zaščitno obleko, da ga čebela ne popikajo. Otroci so obleko 
tudi pomerili.

tbOS&zR tb£cN
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Obisk zobotehnice Helene
V šoli in vrtcu imamo celoletni projekt zdrava prehrana in 
čisti zobki. Skoraj vsak mesec nas obišče gospa Helena, ki 
otrokom pomaga in pokaže, kako se pravilno umivajo zobje. 
Razveseli pa nas tudi z zgodbicami (Majavi zobki, Novice 
iz aleje mlečnih zobkov, Feliks in zobki). Pri vsakem obisku 
otroci dobijo tudi na list štampiljke, da lahko staršem poka
žejo, kdo jih je obiskal v vrtcu.

Tadeja Težak

Šahovski krožek v Zavrču
Šahovski krožek na naši šoli 

deluje že več let. Ponujen je 
učencem od 2. do 9. razre
da. Udeležujejo se ga tisti, 
ki se želijo naučiti igre, in 
tisti, ki želijo izpopolniti, 
uriti in razvijati svoje šahov
ske spretnosti in znanje. 
Krožek trenutno poteka pod 
vodstvom mentorjev Deja
na Ostroška ter zunanjega 
sodelavca gospoda Martina 
Majcenoviča.

igre, kasneje pa se tudi ude
ležujejo šahovskih tekmo
vanj. Vsako leto se šola ude
leži tekmovanj, v katerih se 
pomerijo posamezniki ter 
ekipe. Letos se je sedem naj
boljših posameznikov v šahu 
iz lokacije Zavrč že udeležilo 
področnega prvenstva osnov
nih šol, ki je potekalo na 
Osnovni šoli Gustava Šiliha 
Laporje v Laporju. Tekmo
vali so v naslednjih kategori-

Šah je nasploh zelo priljubljena igra na završkem koncu.
Foto: arhiv Dober den

Letošnje leto se je prijavilo j ah: učenci do 12 let, učenke 
skoraj dvajset učencev. Med do 12 let in učenci do 15 let. 
drugimi se ga udeležuje- V začetku naslednjega kole- 
jo tudi naj mlajši, ki najprej darskega leta se bomo udele- 
spoznajo osnove šahovske žili še ekipnega tekmovanja,

kjer se bodo pomerile še naj
boljše ekipe različnih šol.
Na šoli se trudimo, da bi 

k tej plemeniti igri, ki je v 
Evropi že poznana stolet
ja, vsako leto pritegnili čim 
več učencev. Šola tako tudi 
že več let sodeluje z dobrim 
poznavalcem šahovske igre, 
gospodom Martinom Maj
cenovičem, ki zmeraj z vese
ljem ponudi svoje bogate 
izkušnje in znanje mladim 
nadobudnežem. Navsezad
nje igra razvija tiste spre
tnosti, ki so potrebne tudi 
na primer pri posameznih 
šolskih predmetih, saj med

drugim razvija logično miš
ljenje in strategije reševanja 
problemov, hkrati pa vzgaja 
v smislu strpnosti, potrpež
ljivosti, poštenosti, razvija 
tekmovalni in ekipni duh ter 
še bi lahko naštevali. Žal uči
telji, pedagogi, strokovnjaki 
različnih področij in drugi 
danes vse bolj ugotavljamo, 
da naštete vrednote izginja
jo, zato se nam zdi pomemb
no, da na šoli ohranjamo in 
ponujamo to dejavnost, kjer 
izzivov za učence, ki si želi
jo spoznati čare te igre, ne 
manjka.

Dejan Ostroško
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Vozili smo majhne avtomobilčke
2. novembra je potekal na naši šoli v Zavrču preventivno- 

vzgojni trening vožnje z avtomobilčki za osnovnošolsko 
mladino.
Učenci smo se zbrali v učilnici 4. b-razreda, kjer je potekalo 

predavanje o pravilnem obnašanju udeležencev v cestnem 
prometu. Predavatelj Zmago je otrokom nazorno pokazal 
pravilno hojo po cesti in pri prečkanju cestišča. Otroci so 
bili seznanjeni z odsevnimi telesi, ki jih je treba nositi v mra
ku in ponoči. V drugem delu naše dejavnosti smo se učenci 
zbrali na šolskem igrišču in se razdelili v skupine. Vsaki sku-

Završki osnovnošolci so zelo uživali v preventivno-vzgojnem treningu 
vožnje z majhnimi avtomobilčki.

pini je učitelj pokazal, kako se uporabljata pedal za vožnjo 
naprej in zavora. Učenci vozniki so se preizkusili v vožnji na 
poligonu, kjer so morali upoštevati cestnoprometne predpi
se. Po končani vožnji so učenci dobili vozniška dovoljenja z 
žigom Jumicar 1. stopnje.
V imenu otrok se zahvaljujem Svetu za preventivo in vzgojo 

v cestnem prometu na občinski ravni, da so nam omogočili 
Jumicar vožnjo.

Ema Vuk, 5. b

Po končani vožnji so učenci dobili vozniška dovoljenja z žigom 
Jumicar 1. stopnje.

Foto: arhiv OŠ

Kolesarski izpit
Ze na začetku šolskega leta 

nam je učiteljica povedala, 
da bomo v tem šolskem letu 
opravljali kolesarski izpit. 
Tega smo se vsi razveseli
li, a ni šlo vse tako gladko. 
Meni je v pisnem delu izpi

ta uspelo komaj tretjič. Bolj 
zabavno je bilo v praktičnem 
delu. V šolo smo pripeljali 
vsak svoje kolo in hitro smo 
ugotovili, da niso vsa teh
nično brezhibno opremlje
na. Hišnik Zvonko nam je

naslednji dan namestil stva
ri, ki so manjkale. Prevozi
ti smo morali različne ovi
re. Vsi smo bili uspešni. Na 
izpitu smo imeli vsi oblečene 
odsevne brezrokavnike. Zdaj

komaj čakam pomlad, da se 
sam odpeljem v trgovino po 
sladoled.

Aljaž Lozinšek, 5. b
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žen j a v Zavrču so se ude
ležile žene in dekleta iz 11 
društev, sodelovale pa so 
članice iz društev Lancova 
vas, Pobrežje, Hajdina, Dra- 
ženci, Videm, Gorišnica, 
Cirkulane, Markovci, MO 
Ptuj, Spuhlja in seveda tudi 
gostiteljice iz Zavrča. Sicer 
pa je vsaka ekipa štela po 
dve tekmovalki, ti pa sta se 
tudi letos pomerili v luplje
nju precej obilnega jabolka. 
Zmagala je tista dvojica, ki 
ji je uspelo narediti najdaljši

olupek.
Letos je bila sreča na stra

ni članic iz Društva žensk 
Pobrežje, Betke in Silve, 
saj je bil njun olupek dolg 
kar 2,42 m. Tako je po zelo 
natančnem merjenju odlo
čila tudi posebna komisija v 
sestavi: Slavica Strelec, Kri
stina Foštnarič in Janko Lor
bek. Veselje na koncu je bilo 
pričakovano, zmagovalki pa 
je pričakalo priznanje in veli
ka košara domačih jabolk.

TM

Zmagovalki Betka in Silva iz Društva žensk Pobrežje sta se polne 
košare jabolk zelo razveselili.

Foto: TM

Tudi domačinki sta se zelo trudili pri lupljenju

Posebno komisijo, ki je letos merila jabolčne olupke, so sestavljali 
Slavica Strelec, Kristina Foštnarič in Janko Lorbek. Pri merjenju je bila 
komisija zelo natančna.

Na Švabovem veselo martinovali
V najlepših dneh jeseni, ob vinogradniki in kletarji so 
martinovem, je bilo v Halo- povabili v svoje zidanice in 
zah znova veselo in lepo. kleti, turistične kmetije so na 
Tudi v občini Zavrč so se stežaj odprle vrata, osrednje 
oglašali klopotci, mnogi martinovanje v občini pa je

Na šaljiv način so blagoslovili mošt, ki je potem postal mlado vino.
Foto: Kopša

bilo 12. novembra na Švabo
vem. Domači pevci in godci 
so poskrbeli za veselo razpol
oženje, obiskovalcem pa so 
postregli z izbrano Martinovo 
ponudbo in odličnim vinom 
s haloških gričev. Sicer pa je

bila završka občina tudi letos 
ena od občin v Halozah, ki so 
skupaj podprle Martinovanje 
Haloze 2010 in bile skupaj 
generalne pokroviteljice pro
mocije.

TM

V Švabovi zidanici so zapeli tudi pevci Trta KUD Zavrč.
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Delo završkih gasilcev v letu 2010
Z gradbenimi deli v pros

torih nekdanje pošte, ki je 
bila kar nekaj let pod streho 
gasilskega doma, smo priče
li 6. januarja letos. Zavedali 
smo se, da čas hitro mine
va in da je pred nami veliko 
dela. Prostore pošte smo v 
celoti preuredili, zamenjali 
smo okna, strojne in elek- 
troinštalacije, pode in dru
go. Vsa večja dela smo opra
vili člani PGD Zavrč in naši 
simpatizerji kot prostovolj
no delo. Tako smo v začet
ku maja preselili pisarno v

nove prostore.
Delo smo nadaljevali s pre

krivanjem strehe na gasil
skem domu kakor tudi na 
domu upokojencev Zavrč. 
Prošnjo za prekritje doma sta 
podala župan Miran Vuk in 
občinski svet občine Zavrč. 
Gasilci spoštujemo župana 
in občinski svet, zato smo s 
prostovoljnim delom dom 
tudi prekrili. Za prekrivanje 
gasilskega in upokojenske
ga doma smo potrebovali 
20 dni in pri tem prispevali 
okrog 800 ur prostovoljnega

Mladi gasilci na tekmovanju
Foto: Lidija Domjan

B A
Mladinci PGD Zavrč z mentorjem Emilom Kočevarjem so se udeležili 
državnega gasilskega tekmovanja.

dela. Pri tem nam je poma
gal samostojni podjetnik 
Josip Strelec, ki je vodil delo 
in opravil pokritje strehe.
Pri vsem tem delu pa nismo 

pozabili na obveznosti na 
reševa

nja kakor tudi na dolžnosti, 
ki so nam naložene. Udele
ževali smo se tekmovanj in 
drugih prireditev, ki so jih 
organizirala sosednja društva 
in OGZ Ptuj.
V teh dneh so vas ali pa vas 

bodo obiskali naši člani s 
koledarji. Zato bi se vam rad

področju zaščite in

zahvalil za darovane prosto
voljne prispevke, ki jih bomo 
zagotovo primerno porabili 
in oplemenitili.
Na koncu pa želim vsem 
članicam, članom, simpati
zerjem in občanom v svojem 
imenu in v imenu društva 
vesele božične praznike in 
uspešno leto 2011.

V SLUŽBI LJUDSTVA NA 
POMOČ!

Anton Bratuša, 
predsednik PGD Zavrč

Gasilci ob meji znova uspešno združili moči

Najprej čakanje na poziv pred gasilskim domom v Zavrču ...

23. oktobra, v mesecu var
stva pred požari, so gasilske 
vrste strnili tudi ob držav
ni meji člani PGD Zavrč 
in DVD Lovrečan-Dubra- 
va. Skupaj so namreč znova 
pripravili odmevno gasilsko 
vajo, tokrat na hrvaški stra
ni, prikazali pa so gašenje in 
reševanje ponesrečencev iz 
večje poslovno-stanovanjske 
zgradbe. Vaja je po zaključ
ni analizi zelo dobro uspelo, 
gasilci ob meji pa so znova 
dokazali, da zmorejo vzorno 
sodelovati in so pripravljeni

pomagati ob vsakem trenut
ku.
Gasilskega dogodka ob meji 

so se udeležili mnogi znani 
obrazi iz gasilskih vrst pa 
tudi iz lokalne skupnosti, 
pozdravni nagovor v imenu 
občine Zavrč je imela podžu
panja Marta Bosilj, od sose
dov pa sta gasilke in gasilce 
nagovorila načelnik občine 
Cestica Mirko Korotaj in 
namestnik načelnika Josip 
Borak. O pomenu obmej
nega sodelovanja gasilcev in 
nasploh občanov, ki živijo

ob zelo pomembni meji, pa 
so na dogodku spregovori

li: predsednik PGD Zavrč 
Anton Bratuša, poveljnik

5M9E&/? I
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... nato pa evakuacija prvih ponesrečencev iz objekta, v katerem je 
zagorelo. Na pomoč je priskočila tudi ekipa članic hrvaške civilne 
zaščite.

OGZ Ptuj Zvonko Glažar, 
na vaji sta se mu pridruži
la tudi Marjan Mislovič in 
Milan Majer iz OGZ Ptuj, 
predsednik Vatrogasne zajed- 
nice Varaždinske županije 
Zvonko Biškup, predsednik 
DVD Lovrečan-Dubrava 
Franc Težak, predsednik in 
poveljnik Vatrogasne zajed-

nice občine Cestica, Darko 
Majhen in Milenko Biškup 
- vsi pa so še posebej izpo
stavili izreden pomen skup
nega sodelovanja, s čimer 
želijo nadaljevati tudi v pri
hodnje.
Slovenski in hrvaški gasilci 

so z vajo znova dokazali, da 
je pravočasna intervencija v

p

I Mly ji]
21

Na mladih svet stoji, zato je še kako pomembno, da že mlade pouči
mo o pomenu gasilstva in o opremi, ki jo gasilci uporabljajo.

obmejnih naseljih izredno 
pomembna, še posebej, ko je 
treba pomagati ponesrečen
cem.
Sicer pa gasilci iz gasilskih 
društev Zavrč in Lovrečan- 
Dubrava že od nekdaj zelo 
dobro sodelujejo in v mese
cu požarne varnosti prire
jajo skupne gasilske vaje.

Območje ob meji je namreč 
zelo specifično, veliko cest 
je speljanih neposredno ob 
meji, ljudje skupaj živijo že 
desetletja, meja pa jih prav
zaprav nikoli ni ločevala in 
verjetno bo tako ostalo za 
vedno.

TM
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Skupne vaje gasilcev iz Hrvaške in Slovenije zagotavljajo visoko stop
njo pripravljenosti in možnost čezmejnega sodelovanja enot.

Analiza gasilske vaje je sledila po dobri pogostitvi završkih gasilcev, ki 
so se znova izkazali za pohvalno gostoljubne.

Foto: TM

Skupna vaja treh operativnih poveljstev
15. novembra so gasilci iz 

prostovoljnih gasilskih dru
štev občin Markovci, Cirku
lane in Zavrč izvedli skupno 
vajo, v kateri so predvideli, 
da je zagorelo ob oddajniku 
na Belskem Vrhu. Zaradi 
pomanjkanja vode je bilo 
treba priskrbeti vodo iz naj

bližjega naravnega vira. 
Odločili so se za potok pod 
vznožjem gradu Bori. Nalo
ga ni bila preprosta, saj so 
morali premagati razdaljo 
dveh kilometrov in višinsko 
razliko okrog 200 metrov. 
115 gasilcev je za to nalogo 
potrebovalo 10 črpalk. Pri

!M)S£=/e
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V dolino se je vila dva kilometra dolga kača cevi. Na vrhu je bilo zadosti pritiska za gašenje.

tej vaji so bili na "udaru" 
predvsem strojniki, ki pa so 
odlično opravili nalogo. Pri 
štirih barih pritiska jim je 
vodo uspelo spraviti na vrh. 
Ker je vaja namenjena učen
ju, so tudi stopnjevali pritisk 
v ceveh vse tja do 10 barov 
in s tem testirali tudi opre
mo. Počila je samo ena cev, 
ki pa so jo hitro zamenjali.
Gasilci treh občin vsako 

leto izpeljejo skupno vajo. 
Letošnja je bila izvedena na

eni naj višjih točk v Halo
zah. Čeprav je v bližini vrha 
vodno zajetje, bi se vseeno 
lahko zgodilo, da bi pri več
jem gozdnem požaru prišlo 
do pomanjkanja vode. Dru
gi razlog, zakaj takšna vaja, 
pa je tudi izobraževanje raz
ličnih profilov v gasilskih 
vrstah. Tokrat so bili na vrsti 
strojniki. Vajo je letos vodil 
Milan Majer.

Rado Škrjanec
Na zaključku dolge verige so bili gasilci PGD Zavrč.

Foto: Rado Škrjanec

Krvodajalci, ki so 6. septembra darovali kri

Damjana Arnejčič Hrastovec 80 b, 2283 Zavrč
Sonja Bauman Turški Vrh 1 d, 2283 Zavrč
Jožef Belšak Hrastovec 39, 2283 Zavrč
Milko Fajfar Brezovec 48, 2282 Cirkulane
Marija Hronek Pestike 4 b, 2283 Zavrč
Stanislav Ivančič Hrastovec 73 a, 2283 Zavrč
Rok Klarič Hrastovec 21 b, 2283 Zavrč
Darinka Kocjan Orešje 169, 2250 Ptuj
Marija Kočevar Hrastovec 5 c, 2283 Zavrč
Ida Kokol Brezovec 48, 2282 Cirkulane
Janez Kokot Hrastovec 153, 2283 Zavrč
Kristina Kokot Hrastovec 3 a, 2283 Zavrč
Sonja Kokot Hrastovec 27, 2283 Zavrč
Tatjana Krajnc Hrastovec 134, 2283 Zavrč
Nada Kukovec Goričak 7, 2283 Zavrč
Peter Kukovec Goričak 7, 2283 Zavrč
Andrejka Lazar Turški Vrh 16 a, 2283 Zavrč
Marjana Logar Kelc Pestike 4 a, 2283 Zavrč
Brigita Lužnik Hrastovec 28, 2283 Zavrč
Sonja Majcenovič Hrastovec 39, 2283 Zavrč

Irena Pravdič Korenjak 10 a, 2283 Zavrč
Marijana Težak Turški Vrh 5, 2283 Zavrč
Terezija Zebec Hrastovec 26 a, 2283 Zavrč

OO RK Zavrč se vsem krvodajalcem iskreno zahvaljuje za 
darovano kri.

VABILO NA KRVODAJALSKO AKCIJO

OO RK Zavrč vabi na naslednjo krvodajalsko akcijo, 
ki bo v četrtek, 6. januarja 2011, na Oddelku za trans
fuziologijo Splošne bolnišnice Ptuj med 7.00 in 10.30. 
Vljudno vabljeni v čim večjem številu.

Darujmo kri, rešujmo življenja!

Stanislav Ivančič, 
predsednik OO RK Zavrč
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BESEDA MLADIM

Tudi vsem vam želim blagoslovljen 
božič in srečno ter uspešno novo leto. 
Predvsem vam želim, da bi vsakdo 
izmed vas našel sebi svojo lastno pot, ki 
bi pomenila srečo, veselje, zadovoljstvo 
pa tudi božje varstvo in blagoslov. Vaši 
starši, učitelji pa tudi jaz sam vam pri 
tem želimo pomagati. Ne mislite, da 
smo vaši »sovražniki«, ker vedno od vas 
nekaj zahtevamo ali vas opominjamo. 
Ne!

Dragi mladi prijatelji!
To so samo naše dobronamerne želje. 
Vsi vam želimo, da bi bili srečni in 
zadovoljni. Vendar ne ob pomoči neka
terih dejavnikov, ki človeku še kako 
škodijo na različnih ravneh njegovega 
življenja. Mladi ste še. Vse življenje je 
še pred vami. Ni vseeno, kako se boste 
v življenju odločili. Zato vas prosim: 
bodite odprtih ušes in odprtih src za 
vsako besedo. Vaši starši za vas čuti
jo odgovornost, tudi učitelji, tudi jaz,

čeprav tudi mi nismo brez slabosti in 
včasih tudi sami potrebujemo kakšno 
besedo spodbude ali opomina. Želim, 
da bi bili in ostali prijatelji med seboj 
in da bi tako skupaj pogumno in s 
krepkim korakom v zavesti, da vemo, 
kaj hočemo, šli skozi življenje.

Vaš župnik 
Jože Pasičnjek

Župnijska kronika - leto 1925
Leto 1925 je bilo za celo 

župnijo leto veselja, in sicer 
duhovnega. Obhajali sta se v 
tem letu kar dve tridnevnici, 
in sicer prva dne 3., 4., in 5. 
aprila, druga pa dne 12., 13., 
in 14. septembra ob priliki 
vednega češčenja za završko 
župnijo. Stanovske govore 
je imel č. g. Lacko, kapucin 
s Ptuja, katerega govore so 
župljani radi in v obilnem 
številu posečali. Zlasti je bilo 
dosti sv. obhajil. Tudi se je 
preskrbel vernikom še ob 
dveh drugih prilikah tuj spo
vednik, in sicer za praznik 
Marijinega vnebovzetja in 
za adventni čas 7., 8., in 9. 
decembra.
Posvetitev družin presv. 

Srcu Jezusovem se je to leto 
nadaljevalo meseca oktobra, 
ko je bilo na novo slovesno 
posvečenih 9 družin, nekaj 
teh celo sosednjih hrvaških 
družin.
V noči iz 9. na 10. sep
tember je bila velika povo
denj, ki je zajela Mačkovo 
in Matokovo hišo, tako da 
so bili ljudje in živina v veli
ki nevarnosti. Matokovi so 
živino še pravočasno spravili

na varno. Pri Mačkovih in 
Matokovih je voda segala 
čisto do praga. Po celi žup
niji pa so bili veliki plazovi, 
ki so napravili ljudem veliko 
škode.
4. oktobra je bil blagoslov
ljen nov križ na vinogradnem 
posestvu celovškega kapitlja 
v Turškem Vrhu. Slovesnost 
je opravil g. dekan Anton 
Podvinski s pomenljivim 
nagovorom.
9. novembra sta obhajala v 

župni cerkvi Jože Petrovič, 
viničar v Lovrečanbregu, in 
njegova žena Katarina Koto- 
lenko zlato poroko.
Vse dogodke v tem letu, ki 
so važni za župnijo, pa pre
sega po svojem pomenu 
posvečenje novih zvonov za 
župnijsko cerkev po prevzv. 
g. škofu Andreju in pa sv. 
birma.
Odkar je avstrijska vojaška 
uprava v svetovni vojni oro
pala tudi župnijsko cerkev 
zvonov, je bila srčna želja 
vseh župljanov nabava novih 
zvonov. V ta namen se je 
pobiral 1. 1921 v jesen mošt, 
kar pa ni imelo uspeha. 
Začeli so župani s pobira

njem za zvonove. Tudi to ni 
šlo. Vso akcijo vzame sedaj 
v roke dekan Anton Podvin
ski, ki pošlje svojega kapla
na Konrada Jarha od hiše do 
hiše, kjer se je vsak gospodar 
podpisal in zavezal dati za 
zvonove določeno vsoto. In 
šlo je z božjo pomočjo. Naj
več je daroval vinski trgovec 
iz Dubrave, Jožef Vuk, blag 
človek, zgleden kristjan, naj
večji dobrotnik revežev in 
cerkve v župniji, velik odkri
tosrčen prijatelj duhovnikov. 
Kupil je sam en zvon — 425 
kg — z glasom »A«, in sicer je 
daroval zanj 25 000 dinar
jev. Božja previdnost pa je 
odločila, da on sam na tem 
svetu ni slišal več novega

zvonjenja. Bog ga je namreč 
poklical k sebi po nadvse lepi 
smrti dne 10. aprila, tako je 
bil njegov pogreb na veliki 
petek. Svojega dobrotnika so 
spremljali na njegovi zadnji 
poti cela župnija in 5 duhov
nikov.
Ker sta bila pri župnijski 

cerkvi še dva stara zvonova 
od podružnice Device Mari
je, je bilo treba naročiti še 
tri nove, da je bilo zvonjenje 
kompletno, kakor pred voj
sko. Zvonove je vlila tvrd
ka Buhi v Mariboru po 58 
din/l kg:
prvi zvon je imel glas »D«, 
tehta 1658 kg, stane 104 540 
din, drugi zvon »A«, 425 kg, 
28 090 din, tretji zvon »El«,
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297 kg, 19 426 din, en novi jarem 2 
grebena, montaža ... 2 500 din. Sku
paj 157 366 din. Tesarska dela 14 dni 
po 15 delavcev 9 000 din. Vseh stro
škov je bilo 166 366 din.
Skrbi za sprejem in posvetitev zvonov 

je bilo obilno. Zupljani so jih nestrp
no čakali. Rade volje so nekateri dali 
les zastonj, daje mogel tesarski mojster 
od sv. Barbare v Halozah, Franc Z ura
nov, pravočasno izvršiti tesarska dela v 
zvoniku. Članice Marijine družbe so 
pod vodstvom prednice Marije Šeše- 
kove pridno pletle vence in pripravile 
slavoloke za slovesen sprejem zvonov 
dne 10. junija, ki se je vršil pri kapelici 
v Zavrču, katero je ravno ta dan blago
slovil g. dekan. Zvonove so pripeljali 
naravnost iz Maribora. Posestnik Franc 
Stumberger, cerkveni ključar v Gorenj
skem Vrhu, posestnik Jožef Pravdič, 
cerkveni ključar v Goričaku, posest
nik Anton Kokot, po domače »Puž«, 
iz Turškega Vrha in Franc Kokot, po 
domače Torbak, posestnik iz Drenovca. 
K sprejemu se je zbralo obilo ljudstva s 
šolsko mladino pod vodstvom g. nad
učitelja Antona Križa. Z navdušenimi 
besedami, ki so navzoče ganile do solz, 
je pozdravil g. dekan Anton Podvinski 
novodošle prijatelje - zvonove. Dve 
godbi sta zaigrali, tamburaši pod vod
stvom Ivana Korparja iz Gaberja in 
godba na pihala pod vodstvom Fran
ca Potočnika, p. d. Rogina iz Pestik, 
domači pevski zbor pod vodstvom 
organista Fr. Borovinška je zapel pesem 
o zvonovih, šolska mladina pa pesem 
»Ko dan se zaznava«. Z nepopisnim 
veseljem v srcu, s solzami v očeh so se 
ljudje uvrstili v sprevod, ki se je premi
kal proti cerkvi. Zvonovi so ostali drugi 
dan, ko je bil praznik p res v. Reš njega 
Telesa na vozeh. V soboto so jih spra

vili na vrvi, kjer so čakali do popoldne 
na posvetitev po škofu premil, g. dr. 
Andreju Karlinu.
Presvetli vladika se je pripeljal z avto

mobilom v spremstvu dvornega kapla
na g. Mihaela Umeka, ki je nečak 
tukajšnjega g. dekana, v soboto, dne 
13. junija, ob 4. uri popoldne v Zavrč. 
Škofov sprejem je bil pod zeleno utico 

pri župnišču, katero je okusno okrasil 
organist Franc Borovinšek. Presvetlega 
je pozdravil g. dekan, za tem mlade
nič Martin Rihtarič kot župan završki 
in kot predsednik mladeniške Marijine 
družbe. Pozdravila je tudi presvetlega 
mladenka Antonija Šešek za dekliško 
Marijino družbo in v imenu šolarjev 
učenka III. razreda Marija Hrženjak z 
mično pesmico. Obe sta podarili tudi 
šopke. Takoj po sprejemu, ki so se ga 
udeležili poleg šolske mladine z učitelj
stvom tudi tukajšnji graščak g. Maks 
Ulm in obilo ljudstva, je bila veroučna 
skušnja šolarjev, pri kateri so bili otroci 
pohvaljeni in najboljši tudi obdarjeni z 
lepimi podobicami od premilostljivega 
škofa. Po skušnji je bilo posvečenje zvo
nov, ki je trajalo precej dolgo. Zvečer so 
napravili pred župniščem podoknico 
pevci pod vodstvom organista Franca 
Borovinška in prej imenovani godbi. 
Naslednje jutro, tj. 14. junija, se je ob 

4. uri oglasilo prvič novo zvonjenje. 
Marsikatero oko se je orosilo od vese
lja. Srčna želja vseh se je tako izpolnila. 
Novo zvonjenje je krasno, harmonično 
— melodično z glasovi D, Fis, A, H, D. 
Naj večno oznanjajo slavo božjo. 
Nedelja, 14. junija, je bila lep dan, pra

vi dan Gospodov. Presvetli škof so govo
rili o pomenu posvetitve zvonov, nakar 
so podelili zakrament sv. birme 355 
otrokom in odraslim. Svečanega obeda 
so se udeležili isti dan pri gostoljubnem

dekanu sledeči gospodje: graščak Maks 
Ulm, patron župnije, dr. Fr. Vončina, 
poglavar s Ptuja, inženjer Buhi iz Mari
bora, Anton Glieber, dekan iz Ormoža, 
dr. Ivan Tomažič, stolni dekan v Mari
boru, Mihael Umek, škofijski tajnik v 
Mariboru, Miroslav Horvat, župnik pri 
Veliki Nedelji, Peter Zadravec, župnik 
pri sv. Lenartu, Franc Bratušek, žup
nik v Svetinjah, Ivan Šketa, župnik pri 
sv. Marjeti, Martin Pižeta, župnik iz 
Križovljana, p. Pius Vakselj, župnik pri 
sv. Vidu, Ivan Vogrin, župnik pri sv. 
Barbari, Franc Jazbinšek, župnik pri 
sv. Trojici v Halozah, Ignac Skomlec, 
župnik pri sv. Andražu v Halozah, p. 
Anton Vouk, kapucin s Ptuja. Z doma
čima gospodoma in s presvetlim vred je 
bilo vseh skupaj pri mizi 19, kjer so se 
izrekle prevzvišenemu tri napitnice. V 
naj lepšem in najboljšem razpoloženju 
se je presv. g. škof poslovil od dekanij
ske župnije ter se isti dan v spremstvu 
g. dekana Antona Podvinskega odpeljal 
v sosednjo župnijo sv. Barbare v Halo
zah.
Z lepimi spomini na pomenljive 

dogodke v srcih župljanov se je to sveto 
leto 1925 bližalo h koncu. Omeniti je 
vredno še samo to, da sta šla koncem 
majnika kaplan Konrad Jarh in župan
Ivan Budigam iz Turškega Vrha po 

svetoletne odpustke v Rim, kjer sta bila 
obenem z drugimi romarji vred sprejeta 
od papeža Pija XI. v slovesni avdienci 
in kjer sta bila obdarovana z jubilejni
mi svetinjami.
1. septembra je bil upokojen na tukajš

nji 4-razredni osnovni šoli nadučitelj 
Anton Križ, ki je skozi 40 let vestno 
izvrševal svojo službo na završki šoli 
in živel med tem časom v lepi slogi s 
tukajšnjo duhovščino.

Pripravil župnik Jože Pasičnjek

V DU Zavrč velika pričakovanja od novega leta
Spoštovane upokojenke, upokojenci, 

člani DU Zavrč! Prav lep pozdrav in 
vse dobro vam želimo člani upravnega 
odbora društva upokojencev ob koncu 
leta, ki se hitro izteka. Čeprav je bilo 
zelo raznoliko v dobrem in slabem, se

ga bomo spominjali po marsičem. 
Zadovoljni bi morali biti že zaradi tega, 

da smo še tu. Mnogi te sreče niso ime
li, saj so nas prezgodaj zapustili. Spo
minjali se jih bomo po dobrem. Pred 
nami je novo leto, od katerega veliko

pričakujemo, verjamemo in tipamo, 
da bo boljše, da pa bi nam to uspelo, 
moramo še veliko postoriti. Pridobiti 
moramo nove člane, zavarovati naše 
člane za primer nezgode in tudi smrti. 
Zavedati se moramo, da s tem pomaga-

2}(D3£=/?
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mo sebi, če se poškodujemo, v primeru 
smrti pa svojcem.
Predlagam, da se sami odločite po svo

jih možnostih. Zavarovanec je lahko 
le član društva, ki poravna članarino 
za tekoče leto in plača premijo. Edina 
omejitev je starost do vključno 85 let, 
žal starejših ne zavaruje nobena zavaro
valnica; tudi vsi drugi se nas izogibajo. 
Društvo bo tudi v prihodnje poskušalo 
zavarovati še več članov društva.

Zavarovanje boste lahko v letu 
2011 poravnali od 3. do 15. janu
arja, in sicer vsak dan od 8.30 do 
12.00, v prostorih društva upoko
jencev Zavrč. Premije ostanejo ena
ke kot v letu 2010.

Zavarovanje je kolektivno in omeje

no za čas plačila, sklepanje zavarovanja 
pozneje (15. 1. 2011) pri nas v društvu 
ni možno. Tudi članarino društva bo 
mogoče plačati na sedežu društva ter 
urediti vpis članov in drugo.

BLIŽA SE ČAS OBDAROVANJA
Bliža se čas obdarovanja in tudi naše 

društvo bo poskrbelo, da bomo obiska
li naše člane po domovih upokojencev 
in tudi tiste, za katere skrbijo svojci na 
domovih. V imenu društva in svojem 
imenu se iskreno zahvaljujem vsem 
svojcem za vso pomoč svojim in našim 
članom. Upam, da bo še dolgo tako.
Upokojenci so velikokrat in še danes 

skrbijo za pomoč potrebnim. Delijo 
pokojnino s sinovi, hčerkami in sedaj 
še z vnuki. Poskrbeli so, da imajo ti 
streho nad glavo. Tako so včasih pre

mostili velike težave, hvala jim, zasluži
jo si pomoč in spoštovanje, topel dom. 
Ob koncu leta bi se rad v imenu dru

štva in v svojem imenu zahvalil vsem, 
ki so kakor koli prispevali za delova
nje našega društva. Zahvala gre obči
ni Zavrč, županu občine Zavrč Mira
nu Vuku, občinskemu svetu, občinski 
upravi in vsem ljudem dobre volje, ki 
nas, starejših, ne vidijo kot breme in 
strošek. Tudi mi smo ljudje, čeprav ne 
več tako donosni za državo in lokalno 
skupnost, kot v časih, ko smo gradili 
in prispevali, da lahko danes nekateri 
živijo veliko boljše kot smo mi.
Vesele božične praznike in sreče v letu 
2011 vam želimo upokojenci Zavrča.

Franc Težak,
predsednik društva upokojencev Zavrč

Starši, kaj je treba vedeti o drogah?
1. MLADOSTNIK IN DROGE
Drogo lahko definiramo kot katero 

koli kemično substanco, ki vpliva na 
način razmišljanja ali delovanja tele
sa. Med droge spadajo prepovedane 
substance, kot so heroin, kokain ali 
marihuana, hkrati pa sem prištevamo 
tudi legalne, dovoljene substance, kot 
so alkohol, tobak, zdravila, ki jih je 
mogoče dobiti na recept, ter tista zdra
vila, ki jih lahko v lekarni kupimo brez 
recepta (npr. tablete proti glavobolu). 
Mladostniki uporabljajo droge iz ena
kih nagibov kot odrasli: za zabavo, 
sprostitev, zaradi občutka pripadnosti 
skupini, za premagovanje stresa (slabe 
družinske razmere, neuspehi ...), iz dol
gočasja ah za lajšanje bolečine. Iskren 
odnos do vloge, ki jo droge igrajo v 
vašem življenju, in do vaših lastnih 
razlogov za uporabo alkohola, tobaka, 
zdravil in drugih substanc vam lah
ko pomaga razumeti vaše in otrokovo 
obnašanje in omogoči, da se boste o 
teh stvareh pogovarjali odkrito.

2. ODNOS STARŠI - OTROCI
Če dobro poznate svojega otroka in 

veste, kaj se dogaja v njegovem življe
nju, boste imeli boljši pregled nad spre

membami, ki jih doživlja, prav tako 
boste lažje razlikovali med nenevarnimi 
spremembami in tistimi, ki utegnejo 
povzročiti težave. Pretirana panika ali 
poskusi nadzorovanja s strani staršev 
lahko pri mladostnikih hitro povzro
čijo nezaupanje in strah, kar poveča 
generacijski prepad med vami in vašim 
otrokom. Če bo imel otrok občutek, da 
mu zaupate, se bo s svojimi težavami 
verjetneje obračal na vas.

3. MARIHUANA IN DRUGE 
DROGE
Do danes tehtni dokazi, iz katerih bi 

lahko sklepali, da uporaba marihua
ne vodi k uporabi drugih, trših drog, 
ne obstajajo. Večina strokovnjakov je 
mnenja, da je uporaba prepovedanih 
drog prej povezana s stopnjo v razvo
ju mladostnika, ko se pri njem poja
vita želja po uporu in pripravljenost 
na tveganje. V kombinaciji s široko 
dostopnostjo drog lahko te prehodne 
osebnostne lastnosti pripeljejo do (prav 
tako prehodnega) eksperimentiranja z 
drogami, ki je ob primerni ozavešče
nosti o načinu uporabe in nevarnostih, 
povezanih s samo uporabo, veliko bolj 
"varno".

Marihuana

4. NAJSTNIKI IN DOSTOP DO 
DROG
Mladostniki najpogosteje uporabljajo 
droge, kot so alkohol, tobak in anal
getiki. Dostop do dovoljenih drog je 
mnogo lažji kot do prepovedanih; naj
stniki lahko do alkohola in tobaka pri
dejo doma, v družini in pri prijateljih, 
v trgovinah, gostinskih lokalih in na 
zabavah. Dostop do prepovedanih drog
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je težji; nakup nujno zahteva denar in 
dobršen del truda s strani kupca. Če 
vaš otrok razume manj bleščečo stran 
uporabe drog kot tudi nerealno podo
bo, ki jo imajo nekatere droge in nji
hovi uporabniki v medijih, je možnost, 
da se bo odločil za nakup prepovedane 
droge, manjša.

5. NAJSTNIKI IN 
EKSPERIMENTIRANJE Z 
DROGAMI
Eksperimentiranje in tveganje sta 
pomemben del odraščanja. Številni 
mladostniki se srečujejo z željo po upo
ru in s potrebo po novih izkušnjah, ki 
jim pomagajo pri raziskovanju svoje 
osebnosti in določanju lastnega vred
nostnega sistema. Upiranje avtoriteti 
svojih staršev je pri mladostnikih znak 
normalnega razvoja v pravi smeri. Eks
perimentiranje z drogami je lahko del 
procesa in ne vodi vedno k težavam 
z drogami. Iz kakršnega koli razloga 
že, uživanje drog ni nikoli zdravo in 
ga vedno spremljajo določene nevarno
sti. Po eni strani mlade osebe dostikrat 
niso vajene alkohola ali drugih drog in 
je zato lahko njihov učinek močnejši; 
mladostniki pogosto niti sami ne vedo, 
kje so njihove meje. Povedano drugače, 
ne zavedajo se, do kod lahko gredo, 
ne da bi s tem škodili sebi ali drugim. 
Po drugi strani so iz radovednosti lah
ko pripravljeni tvegati in uporabiti več 
drog hkrati. Učinki mešanja različnih 
substanc so nepredvidljivi in tudi bolj 
nevarni. Nekatera tveganja je mogoče 
zmanjšati z vzpostavljanjem razumnih 
pravil, pri katerih je treba vztrajati. 
Mladostniki potrebujejo občutek var
nosti, ki ga ponuja sistem pravil, čeprav 
se redko strinjajo z njimi. S pravili, 
kot so "Ne pij alkohola in ne uživaj 
drugih drog, ko voziš" ali "Ne pusti, 
da te domov pripelje voznik, ki je pod 
vplivom alkohola ali drugih substanc", 
izobražujete svojega otroka o nevar
nostih, ki spremljajo uporabo drog, z 
vztrajanjem pri teh pravilih pa ga lahko 
obvarujete pred škodljivimi posledica
mi te uporabe.

6. ZAUPANJE
Čeprav je v določenih pogledih še

otrok, je mladostnik sposoben spreje
mati lastne odločitve. Njegov vrednost
ni sistem navadno temelji na vrednost
nem sistemu njegove družine, prav tako 
pa se najstniki, katerih starši zaupajo v 
rezultate svoje vzgoje, največkrat izka
žejo za preudarnejše in bolj odgovorne 
od vrstnikov, ki jih starši pretirano nad
zorujejo.

7. ZAVEDANJE
Z večjo stopnjo informiranosti se tako 
odrasli kot tudi najstniki vedno bolj 
zavedajo tveganja, ki spremlja upora
bo drog. Ker so droge v družbi pogost 
pojav, vseeno obstaja možnost, da se 
bo tudi vaš otrok nekoč srečal z nji
mi in celo poskusil katero izmed njih. 
Možnosti tveganja je mogoče zmanj
šati s pogovorom in z informacijami, 
poleg tega pa je zadostno informiranje 
edini način za odpravljanje pretiranih 
strahov in predsodkov. Starši, ki so v 
zadostni meri poučeni o marihuani in 
drugih drogah, lažje odgovarjajo na 
vprašanja svojih otrok. Najstniki pač 
radi iščejo informacije pri zanesljivem 
viru, in če se izkaže, da so starši bolje 
poučeni od njihovih prijateljev, se bodo 
na pogovor raje zatekali k njim. Čeprav 
mladostniki potrebujejo osebno svobo
do, prav tako potrebujejo tudi varnost, 
ki jo omogoča sklop razumnih pravil. 
In čeprav potrebujejo spoštovanje in 
zaupanje vrstnikov, staršev in drugih, je 
za njihovo osebno rast prav, da se zave
dajo, kako s svojimi dejanji osrečijo ali 
prizadenejo ljudi v svoji okolici.

KLASIFIKACIJA DROG
1) DEPRESORJI: alkohol, barbitu

rati, inhalanti, pomirjevala in uspa
valne tablete, GHB.
Učinki: upočasnijo centralni živč

ni sistem, izzovejo občutek sproščenosti, 
posebej v družbi izničijo zadržke, zaradi 
upočasnjenosti prenosa živčnih impulzov 
iz možganov v mišice se poslabšajo ref
leksi, podaljša se reakcijski čas in koor
dinacija gibov postane težavna (nejasna 
izgovarjava, nezanesljiva hoja, izguba 
ravnotežja), mišljenje in razsodnost sta 
poslabšana zaradi upočasnjenega prena
šanja sporočil med možganskimi nevro
ni, zaradi zmanjšanih zadržkov in slabše

Vzorci heroina v različnih tonih ban/e

razsodnosti se poveča tveganje nasilnega 
obnašanja.

2) HALUCINOGENI
a) Naravni halucinogeni: aju- 

ca jurema, caapi yage, čarovniške 
masti, sinicuichi, halucinogene 
gobe, kadulja, iboga tabernathe, 
kava-kava, ololiuqui, mandragora, 
muškatni orešček, rdeča mušni- 
ca, pegan, pejotl - meskalin, yato
- yakee - epena, yopo cohoba.
b) Polsintetični in sintetični haluci

nogeni: LSD, PCP, MDMA, 2C-B
- nexus, DOB, 5-MeO-dipt - foxy 
metoxy.
Učinki: "zmedejo " centralni živčni 

sistem, naključno pospešujejo ali upočas
njujejo miselne procese, popačijo sporočila 
med možganskimi nevroni, kar vodi k 
spremembam zaznavanja, lahko povzro
čajo halucinacije: lažje halucinacije se 
odražajo kot večja občutljivost na dotik, 
bolečina se lahko poveča, glasba zveni 
bolje, sluh je spremenjen, vid je izostren 
ali zamegljen, zaznavanje časa se spreme
ni, vplivajo na miselne procese: slab krat
kotrajni spomin, izmenjavajoča zmožnost 
ali nezmožnost koncentracije, zmanjšana 
sposobnost učenja, nagnjenost k smehu, 
možni fizični učinki: povečan krvni tlak, 
pospešeno bitje srca in povečan apetit.
3) NARKOTIKI
a) Opij je osnovna surovina za pri

dobivanje ilegalnega heroina. Je zmes 
različnih snovi, med katerimi je za 
proizvodnjo heroina najpomembnejši 
morfin.
b) Morfin je sestavina opija in je 

osnova za proizvodnjo heroina.
c) Heroin je spojina s kemijskim 

imenom diacetilmorfm in ta spojina 
je razglašena za prepovedano drogo. Je 
polsintetični produkt, ki ga pridobijo z 
acetiliranjem morfina.
d) Metadon in kodein.
Učinki: podobni kot pri depresorjih, saj 

upočasnijo centralni živčni sistem, blažijo

‘bOB&O?- tbZJV



December - gruden 2010 Stran 33

bolečine, zmanjšajo refleks kašljanja.
4) STIMULANTI: kofein, nikotin, 
koka, kokain, amfetamin, metamfe- 
tamin, efedrin, PMA.
Učinki: pospešijo delovanje centralnega 

živčnega sistema, občutek dobrega počutja 
ali evforije, povečana zmožnost mišljenja 
in delovanja, strah, paranoja, pospešeno 
bitje srca, povišan krvni tlak, zmanjšanje

apetita, nemirnost, nespečnost in občutek 
"tresenja

VSE OBČANKE IN OBČANE BI 
POSEBEJ OPOZORILI ŠE NA 
SAMOZAŠČITNO RAVNANJE V 
ČASU ODSOTNOSTI OD DOMA. 
TO JE NAMREČ PRAVA PRILOŽ
NOST, DA BO VAŠ DOM OBISKAL

NEPOVABLJEN GOST, KI PA NE 
POČIVA IN VAM BO NAREDIL 
VELIKO ŠKODE, PREDVSEM PA 
ODTUJIL VAŠE VREDNOSTI IN 
DRAGOCENOSTI.

Igor Belšak, 
pomočnik komandirke Policijske 

postaje Gorišnica

SLS.
Slovenska ljudska stranka

SLS
Slovenska ljudska stranka

OO SLS ZAVRČ
Spoštovane občanke in občani,
mir in notranja uglašenost naj vas spremljata v teh božič
no-no v o le tn ih p razn ikih.

Prihaja čas, ko bomo potegnili črto pod odhajajočim 
letom ter vstopili v novo leto 2011, ki naj bo polno upa
nja, medsebojnega spoštovanja, spoštovanja drugačnosti, 
prijateljstva ter vseh človeških vrednot. Te ljudske želje naj 
nam bodo moto in vodilo za boljši, še prijaznejši jutri.
Naj vse ovire postanejo premostljive, vse, kar je bilo pre

daleč, naj postane dosegljivo, vse, kar je bilo nemogoče, 
možno, vse, česar nismo imeli, pa naj bo v duhu upanja.
Spoštovane in spoštovani, leto, ki je za nami, je bilo zelo 

pestro in dejavno na vseh področjih, še posebej pa na 
gospodarskem in političnem področju. Dokazali smo, da 
znamo in zmoremo, saj nam je skupaj z vami uspelo ures
ničiti vse zastavljene cilje.
Čas volitev je za nami, za izkazano zaupanje na volitvah se 

vsem, ki ste nam dali glas, zahvaljujemo ter zagotavljamo, 
da bomo sledili načrtom in ciljem, ki so v celoti usmerjeni 
v razvoj, dobrobit in prepoznavnost naše občine.

Sreča je na svetu zato, dajo delimo z drugimi. SREČNO
2011!

Janko Lorbek, predsednik OO SLS Zavrč

VOŠČILO OO RK ZAVRČ
Naj se vam razgrinja novo leto 
kakor tankonitna čipka, 
prepletena z vzorci radosti, 
uspeha in zadovoljstva.
Občinska organizacija Rdečega križa Zavrč želi vsem 

občankam in občanom občine Zavrč, še posebej starej
šim, invalidnim in živečim v domovih, blagoslovljene 
božične praznike in srečno novo leto 2011!

Stanislav Ivančič, 
predsednik OO RK Zavrč

SDS Spoštovane občanke in 
občani občine Zavrč!

Minilo je še eno leto. Za nami so lokalne volitve, kjer 
je občinski odbor Slovenske demokratske stranke dobil 
enega svetnika in 875 glasov, kar pomeni 21,97 % vseh 
oddanih glasov. Ob tej priložnosti se vam naj lepše zahva
ljujemo za vašo podporo in zaupanje. Iskrena hvala.
V novem mandatu bo OO SDS Zavrč deloval v interesu 

vseh občank in občanov ter podpiral vse dobre projekte, 
kot so urejeno okolje, pločniki, ureditev vaškega jedra, 
most preko Drave in dostop do hitrih spletnih povezav. 
Občinski odbor Slovenske demokratske stranke Zavrč 

vam ob bližajočih se praznikih želi predvsem trdnega 
zdravja, osebnega zadovoljstva, medsebojnega razumeva
nja in spoštovanja, strpnosti, notranjega miru in izpolni
tev vseh vaših tihih želja. Blagoslovljen božič ter uspešno 
in sreče polno novo leto 2011.

Mag. Dušan Rojko,
predsednik OO SDS Zavrč

N Si
Nova Sloveniia
Krščanska ljudska stranka

Spoštovane občanke in 
občani!

Zahvaljujemo se vam za vaše zaupanje, ki ste nam ga 
izkazali na letošnjih lokalnih volitvah v mesecu oktobru. 
Hvala.
Ob prelomu časa se ozremo na stopinje za nami. Veseli 

dogodki, morda tudi kak boleč spomin, bodimo pa hva
ležni za prejeto in doživeto.
Pred nami so neizhojene poti za mnoge stopinje. O, da 

bi jih izbirali za prave smeri, ob pravem času, za prave 
ljudi. Za dobro Slovencev in domovine.
Drage občanke, cenjeni občani!
Blagoslovljen božič, veselo praznovanje dneva samostoj
nosti in enotnosti ter zdravo in uspešno novo leto 2011 
vam želita Nova Slovenija - Krščanska ljudska stranka in 
občinski odbor N. Si Zavrč.

Franc Težak, 
predsednik OO N.Si Zavrč

2y£m£=R 5S&V



Stran 34 December - gruden 2010

I Liberalna demokracija
||| IJ5I5| Slovenije

Občinski odbor Zavrč
Drage občanke in občani občine Zavrč!

Vsem občankam in občanom iskrena hvala za vse oddane Naj vam novo leto prinese čim več lepih stvari,
glasove na lokalnih volitvah. Bilo jih je premalo za izvo- naj bodo pozabljeni vsi dvomi in skrbi.
litev našega predstavnika v svet občine. Občinski odbor Uspehi naj vam povsod sledijo,
LDS še obstaja. sreča, veselje, ljubezen naj med vami tlijo.
V imenu OO LDS Zavrč vsem v občini, od najmlajšega Lep božič in srečno v letu 2011.
do najstarejšega, želimo srečne, zdrave, zadovoljne in mir
ne božično-novoletne praznike. Preživite jih v krogu dru- Pridružite se nam na planinskih pohodih in potepanjih
žine, ob siju drobne svečke in zdravem nasmehu. Vse to 
naj se prenese v novo leto 2011. Enako želimo tudi našim

po Halozah.

sosedom na Hrvaško. TD Zavrč s sekcijo pohodništvo
OO LDS Zavrč

NASVET

Ustni zadah
Ustni zadah ljudi spravlja v zadrego, slabo voljo, saj jim 

pogosto otežuje normalno komunikacijo. Sogovorniki se 
jim pogosto odmikajo ali jih celo opozorijo, da imajo zadah 
ali da jim smrdi iz ust.
O ustnem zadahu ali halitozi govorimo, ko ima človek ob 

ustrezni ustni higieni 30 minut po ščetkanju zob ponovno 
zadah. Pri tem gre za značilni vonj po žveplovih spojinah, 
in sicer po žveplovodiku, metilmerkaptanu, dimetilsulfidu. 
Tega vonja ne moremo preprečiti ne z ustnimi vodami ne z 
žvečenjem žvečilnih gum niti z osvežilnimi bomboni (brez 
sladkorja). Gre za kronični zadah. Uporaba različnih ustnih 
vod in pršil zmanjša zadah le začasno.
Raziskave so pokazale, da gre vzroke v 90 odstotkih iskati v 

ustni votlini in le v 10 odstotkih v sistemskih boleznih (pre
bavil, respiratornega trakta, jeter, trebušne slinavke), nekate
rih zdravilih, hrani (česen, čebula), razvadah (kajenje, alko
hol). V ustni votlini so vzrok zadaha predvsem obloge na 
zobeh, jeziku, žrelu, na protezah, mostičkih, karies, ostanki 
hrane, obolenja obzobnih tkiv.
Jutranji zadah imamo vsi. Po temeljiti ustni higieni le-ta 
izgine. Tudi če dalj časa ne jemo ali premalo pijemo (smo 
dehidrirani), imamo zadah, ki prav tako izgine ob ustrezni 
ustni higieni.

Zdravljenje kroničnega zadaha: najprej je treba izključiti 
možne sistemske vzroke. Če je vzrok zadaha v ustni votlini, 
je potrebna natančna ustna higiena. Obvezno obiščite izbra
nega zobozdravnika in se posvetujte z njim. Po potrebi vam 
bo strokovno očistil trde in mehke zobne obloge, da boste 
lahko lažje čistili zobe, izpulil morebitne zaostale korenine, 
zdravil karies in morebitno vnetje obzobnih tkiv. Za dobro 
oralno higieno je potrebna pravilna tehnika ščetkanja zob 
z zobno ščetko in zobno kremo, uporaba medzobne ščet
ke, zobne nitke, strgala za jezik in ustne vode, ki ne vse

buje alkohola. Izogibajte se 
hrani, ki ima močan vonj. 
Pijte veliko navadne vode 
(brez okusa), žvečite žvečilne 
gume brez sladkorja.
Učinek redne in natančne 

higiene z zgoraj naštetimi

pripomočki se bo pokazal 
v zmanjšanju oz. v odpra
vi zadaha in v izboljšanju 
zdravja obzobnih tkiv.

Simona Čeh Smigoc, 
dr. dent. med.

POHOD PRIJATELJSTVA

Učiteljca nas je obvestila ,da imamo v petek pohod na Bori.
To je pohod prijateljstva, kjer se bomo družili zabavali in 
jedli kostanje .
Pred šolo smo se zbrali ob dveh popoldan. Z mano na pohod je 
šla teta ,ker je bila mama v službi.
Hodili smo med vinogradi in po gozdu. Pot je bila dolga, 
meni ni bila naporna.
Na grad Bori smo prišli pred Cirkulanskimi učenci.
Bilo je zelo lepo in zababvno.
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Zlata poroka zakoncev Majcenovič
Minilo je petdeset let, ko 

sta si vsa mlada, polna živ
ljenja in velikih pričakovanj 
izrekla svoj življenjski DA 
Martin in Štefka Majceno
vič. Težka in odgovorna je 
bila njuna skupna življenj
ska pot, ki sta jo pričela 29. 
novembra 1960 pred bra

tom, matičarjem Francem v 
Zavrču. Po petdesetih letih 
je Majcenovičeva za zlato- 
poročenca razglasil završki 
župan Miran Vuk.
Ustvarila sta si dom in dru

žino, ki je pomenila nujno 
ljubezen, srečo, pričakova
nja, predvsem pa toplino

Čestitamo mladoporočencema
V kroniki letošnjih završki h dogodkov lahko poročamo tudi 

o poročni slovesnosti. Poročila sta se Darko Zebec in Nata
lija Kokot iz Turškega Vrha 70. Dan veselja in sreče je bil za 
mlada zakonca 27. novembra.

TM

Darko in Natalija na poročni dan s svojima malima sončkoma

Zlatoporočenca Martin in Štefka Majcenovič v družbi župana Mirana 
Vuka in svojih najdražjih

Foto: Majcenovič

in varnost. Njuna odločitev 
pred pol stoletja ni bila le 
mladostna potrditev pripad
nosti drug drugemu, bilo je 
mnogo več. Trdna volja in 
povezanost sta jima zago
tovila ohraniti življenjsko 
moč in trdnost petdesetih let 
skupnega življenja. 
Življenjska pot zlatoporo

čenca Martina se je pričela 
v družini matere Alojzije 
in očeta Jožefa Majceno
viča 21. septembra 1932 v 
Hrastovcu. Svoja otroška 
leta je preživljal med brati. 
Po končani srednji šoli se je 
zaposlil v železarni Ravne na 
Koroškem in po odsluženem 
vojaškem roku vTGA Kidri
čevo, kjer je ob delu doštudi
ral višjo šolo za organizacijo 
dela I. stopnje. Njegovo trdo 
delo in pridne roke kažejo 
rezultate na mnogih podro
čjih, v znak hvaležnosti in 
spoštovanja za ves trud pa 
mu je občina Zavrč podeli
la priznanje za večletno pri
zadevno in uspešno delo na 
šahovskem področju.
Zlata nevesta Štefka je nosi

la dekliški priimek Artenjak. 
Rodila se je materi Ani in 
očetu Martinu 21. decembra 
1940. Otroška leta je preživ

ljala skupaj s tremi brati, kjer 
je ob pomoči staršev odrasla 
v pridno in delavno dekle. 
Zaključila je trgovsko-poslo- 
vodsko šolo in se zaposlila v 
nekdanji trgovini Povrtnina 
Maribor.
Majcenovičeva sta vzgojila 

dva sinova, Iztoka in Duša
na, skrb zanju pa je zapolnila 
njuno življenje. Kot skrbna 
in danes upravičeno zlata 
stara starša svojo mladost in 
svoje ideale opazujeta v igri
vosti in življenjski energiji 
svojih vnukov: Žane, Mitja 
in Nuše.

»V imenu občine Zavrč, 
njenega sveta in v svojem 
imenu vama iskreno čestitam 
in vama želim obilo zdravja, 
sreče in dobrega počutja ter 
še na mnoga leta. V zahvalo 
za ves vajin bogat prispevek, 
ki sta ga dala vajinim naj
bližjim, sosedom ter občini, 
pa vama poklanjamo skrom
no darilo,« je v spomin na ta 
svečani in družabni trenutek 
zaključil župan Miran Vuk.

Zlatoporočencema iskrena 
čestitka tudi iz uredništva 
Dober den!

TM
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Evergrine stkali v lep, praznični večer
Predprazničnega decembr

skega vzdušja tudi v završki 
občini ni manjkalo. V četr
tek, 16. decembra, je Boži
ček obiskal in obdaril otro
ke iz vrtca Zavrč in učen
ce prve triade, že naslednji 
dan, 17. decembra, pa je bil 
v kulturni dvorani v Goriča- 
ku izjemen, čudovit božični 
koncert učencev in učiteljev 
završke OS. Skupaj z nji
mi smo potovali v čudovi
ti svet zimske idile, v svet 
najlepših pesmi 60. in 70. 
let, med evergrine, ki jim je 
še posebej lepo prisluhniti v 
decembrskih dneh.

mladinskega pevskega zbo
ra z zborovodjem Sandijem. 
Na odru se jim je pridružil 
še »šolski« orkester, nasto
pili so otroci iz vrtca Zavrč, 
mladi folklorniki, učiteljice 
v pevski skupini in še mno
gi drugi, zaradi katerih je 
bil letošnji božični koncert 
v Zavrču tako zelo prijeten, 
tako navdušujoč in nepoza
ben za male in velike obis
kovalce. Vsi skupaj so poskr
beli, da so se še vedno lepe, 
nepozabne melodije stkale v 
lep praznični večer. 
Ravnateljica Artenjakova 

se ni zahvalila samo Božič

Pevci otroškega in mladinskega zbora završke osnovne šole so z zbo
rovodjem Sandijem navduševali v vsaki pesmi.

Da je glasba naša zvesta 
spremljevalka skozi življenje, 
pa je v zaključnem nagovo
ru poudarila tudi Kristina 
Artenjak, ravnateljica OS 
Cirkulane-Zavrč, in dodala, 
da je glasba vod, ki popelje 
resnično tja, kjer smo doma. 
V svet glasbe, med nepoza
bne pesmi 60. in 70. let, v 
svet mladosti nekaterih, med 
spomine, ko so odmevale 
uspešnice Majde Sepe, Elvisa 
Presleyja, Beatlov in mnogih 
drugih, pa so obiskovalce 
prepolne kulturne dvorane 
popeljali pevci otroškega in

ku, ampak tudi občini, ki je 
poskrbela, da so tudi letošnji 
decembrski prazniki veseli 
in nepozabni za najmlajše, 
zahvalila se je občini za velik 
dar, v katerem se skrivajo 
didaktični pripomočki, pa 
tudi OO RK Zavrč, ki je del 
svojih sredstev podaril otro
kom završke občine. V praz
ničnem voščilu pa je Kri
stina Artenjak vsem skupaj 
v novem letu zaželela lepih 
nasmehov, prijaznih besed, 
iskrivosti, iskrenih prijate
ljev, veselja ob drobnih stva
reh in dobrih željah.

Prav prisrčna sta bila tudi Elvis Presley in Marilyn Monroe, ki sta se 
odlično znašla na odru.

Občina Zavrč pa je obisko
valcem božičnega koncerta 
v drugem delu podarila še 
nastop pevke Brigite Suler 
in harmonikarja Roberta

Goterja. Vsak pa je lahko 
našel košček zabave zase in 
potem so bili prazniki za 
mnoge tudi lepši, bolj veseli.

TM

Male miške so uživale tudi pod odrom.

Snežaki so v Zavrč zvabili sneg in zvečer je po vsej občini zares sne
žilo ...
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